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EDITORIAL
“Es ahora, Depor”

E   l Deportivo de La Coruña necesita dar un paso adelante. No es una op-
ción, es una obligación. Este club, su gente y su escudo no pueden permi-

tirse otra temporada de dudas, de conformismos o de pasos a medio gas en 
la confección de una plantilla. Porque la realidad es tozuda: el Depor tiene 
a varios de los mejores jugadores de la categoría sobre el césped cada fin de 
semana… pero carece de plantilla.
Es hora de cambiar eso. Es el momento de dejar de mirar con resignación y 
empezar a construir un proyecto de verdad. Un proyecto ambicioso, valien-
te, decidido. No basta con tener un once inicial competitivo si después el 
banquillo no aporta soluciones, aire o alternativas.
Hay jugadores que están marcando diferencias fuera y que deben formar 
parte del Depor del futuro. Rubén López y Luis Chacón, cedidos este curso 
en el FC Barcelona Atlétic y la Cultural Leonesa respectivamente, tienen 
nivel más que suficiente para aportar y crecer aquí, en casa, en Riazor. Su 
vuelta debe ser innegociable.
Y está el caso de Yeremay. Nadie sabe qué pasará con él este verano, pero lo 
que está claro es que un Deportivo que aspire a algo grande debe empezar 
por convencer a sus mejores talentos. El proyecto empieza por atar a quien 
puede liderarlo. Yeremay es diferencial. Yeremay es Depor.
Este tramo final de temporada presenta una situación que el club debe apro-
vechar: tranquilidad clasificatoria, poca presión y margen de maniobra. Na-
die regala un play off en esta categoría, y llegar sería una heroicidad. Pero 
precisamente por eso el foco debe estar ya puesto en el futuro inmediato.
El mercado de fichajes se empieza a ganar en abril, no en julio. Hay juga-
dores que terminan contrato, futbolistas apetecibles, perfiles que pueden 
marcar diferencias. Es hora de actuar. Es hora de anticiparse, de moverse 
antes que nadie, de golpear primero. Lo que el Deportivo no supo hacer en 
los últimos años, lo tiene que hacer ahora.
Porque el escudo de este club no está hecho para sobrevivir. Está hecho para 
competir y para ganar. Y para eso hay que construir un equipo de verdad. 
Es ahora, Depor.

                                                                                                  Álvaro Aldrey 
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JORGE URIACH
"Un Depor muy fiable"
¿A que a nadie del vestuario del 
Dépor se le escuchará nombrar la 
palabra play-off? Soñar no cuesta 
nada, pero no me parece tan irreal 
como objetivo alcanzar una quinta 
o sexta plaza que da derecho a dis-
putar la promoción de ascenso. Es 
una posibilidad, y hay que tomarla como tal.
El Dépor está fuera de peligro de descenso y aún quedan puntos sufici-
entes para acercarse y soñar con ese play-off.
Creo que no fue acertado el mensaje de prudencia —o al menos así 
lo entendí— de decir que el proyecto del ascenso estaba planteado a 
tres o cuatro años vista. A veces le ponemos etiquetas al fútbol como si 
fuera una empresa, y otras veces lo medimos según las circunstancias 
del momento.
En una liga tan complicada como esta, el Dépor dejó de sumar puntos 
en Riazor por distintos motivos: los malos números que provocaron 
el cese del anterior entrenador, la marcha de Lucas Pérez, un mercado 
de fichajes deficiente —tanto en verano como en invierno—... Hasta 
que llega un entrenador de la casa a asumir un proyecto autónomo y 
autosuficiente.
Si de verdad hay tiempo para conseguir el objetivo del ascenso, ¿qué 
problema hay para renovar a Óscar Gilsanz? Posiblemente porque es de 
aquí, de la casa, y no tiene un nombre difícil de pronunciar.
Cada vez que me detengo a analizar los fichajes, más valoro el traba-
jo del entrenador de Betanzos, que además conoce muy bien todo lo 
bueno que hay en Abegondo. Por eso pienso que esa "tranquilidad" de 
tres o cuatro años para conseguir el ascenso es un mensaje que debe ir 
dirigido a otro departamento del club. Y todos lo sabemos.
Es llamativo escuchar del propio entrenador que, a estas alturas, hay 
más gente dentro del club que no tiene su futuro asegurado que ju-
gadores con contrato garantizado. Eso complica valorar el trabajo real-
izado y obtener la confianza que solo da el tiempo.
En definitiva, este Dépor ofrece un equilibrio aceptable, unos objetivos 
ambiciosos —silenciosos desde dentro—, pero con la lógica y el criterio 
de un entrenador que conoce muy bien lo que tiene entre manos.
O así me lo parece…

FERNANDO BLANCO
"A Coruña, en el corazón del 
mundo"

La historia rara vez llama dos veces 
a la misma puerta. Pero A Coruña 

ha sabido abrirla de par en par cuan-
do el destino ha querido colocarla de 
nuevo en el mapa del mundo. La ci-
udad será sede del Mundial 2030. Un 
sueño colectivo que va mucho más allá del fútbol. Es economía, es cultura, es 
autoestima. Es una oportunidad histórica de proyectarse al exterior, de mostrar 
al mundo la mejor versión de una ciudad que nunca dejó de soñar.
Ya lo fue en 1982, en un contexto completamente distinto, cuando Riazor vivió 
por primera vez el sabor de un Mundial. Pero nada tiene que ver aquel mundo 
con este. Hoy todo es más global, más veloz, más exigente. Y A Coruña vuelve 
a estar en el foco.
El Mundial será un motor económico de dimensiones incalculables. La hostel-
ería, el comercio, los sectores productivos, la cultura local... todo un ecosistema 
urbano se activará para recibir a miles de personas, para convertirse en escapa-
rate mundial, para situar a Galicia en el centro del planeta.
Y Riazor, nuestro templo atlántico, se vestirá de futuro. Será un estadio más 
grande, más moderno, más funcional. Un recinto multiusos acorde a los tiem-
pos, porque ya no tiene sentido que un estadio de tal magnitud abra sus puertas 
solo un par de veces al mes. La nueva vida de Riazor será vibrante, constante, 
abierta a todos.
Detrás de este logro hay trabajo. Mucho. Un esfuerzo político que merece aplau-
so y reconocimiento. La alcaldesa Inés Rey, que apostó sin dudar; la concejalía 
de deportes, que supo gestionar en silencio pero con eficacia; y todas aquellas 
personas anónimas que desde la cultura y el deporte han contribuido a que este 
sueño sea posible.
No hay excusas. Es un bien común. Es un triunfo de todos y para todos los 
coruñeses. Quizás hoy no seamos del todo conscientes de lo que significa. Pero 
cuando llegue la fecha, cuando las banderas del mundo ondeen en Riazor, cuan-
do la ciudad se inunde de vida y emoción, entenderemos que este Mundial será 
mucho más que fútbol.
Será el recuerdo de una vida. Será la mayor de las celebraciones. Será A Coruña 
latiendo en el corazón del mundo.
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RAÚL INFANTE
"Autocrítica y soluciones"

M ucho nos hace sufrir este De-
portivo. La afición, siempre fiel, 

sigue empujando a pesar de todo, y 
aunque en la última jornada en Riazor 
llegó la recompensa de la victoria, las 
sensaciones siguen dejando dudas.
Un club como el Deportivo de La 
Coruña no puede justificar sus problemas ofensivos por la ausencia de dos ju-
gadores. Un equipo con más de veinte futbolistas profesionales en plantilla debe 
tener recambios preparados y de garantías. No se puede depender de dos o tres 
chicos para sacar adelante un partido.
Cuando hay futbolistas que solo sirven para estar en el banquillo, pero no apor-
tan soluciones sobre el campo, el problema es más profundo. A este Depor le 
falta confianza en sí mismo, pero también un mayor trabajo táctico y una mejor 
preparación de cara al gol. El plantel es bueno, con carencias también, pero está 
sin pulir del todo.
La esperanza viene de abajo. En el Fabril y en las categorías inferiores están apa-
reciendo jugadores de un nivel muy alto. Me gustaría destacar a Manu Ferreiro, 
un joven de 18 años que cada partido se supera, con una calidad extraordinaria. 
Jugadores así son el futuro de este club.
También el Dépor Abanca, el equipo femenino, está sufriendo los mismos prob-
lemas que el primer equipo: mucho trabajo, llegada al área rival, pero una enorme 
dificultad para definir y hacer gol. El balón parado es un auténtico desastre, y la 
defensa está muy lejos del nivel exigible, aunque al menos ganaron al Levante 
Badalona y dieron un paso grande para continuar un año más en Primera.
La organización deportiva en este club es pésima. No damos una en el clavo. La 
directiva deja mucho que desear, y algunos jugadores parecen más perdidos que 
otra cosa. La sensación es que tenemos una de las peores defensas de España y 
que, si no cambia nada, el futuro inmediato seguirá siendo la Segunda División.
En Coruña tenemos una de las mejores aficiones de España. La gente sigue y se-
guirá empujando, pero necesitamos que los responsables del club estén a la altura. 
A veces, no se sabe si hacen las cosas mal adrede o es pura incapacidad. Por eso, 
desde esta humilde opinión, solo puedo pedir una cosa: que se pongan las pilas, 
que hagan las cosas al menos con cabeza. Porque cuando se hacen las cosas bien,  
esta ciudad siempre responde. Si eso sucede, seremos los primeros en felicitarles.
Queda poca liga y aún estamos a tiempo. Nos gustaría escribir solo cosas buenas 
de este Depor, pero lo que hace falra es autocrítica, trabajo y soluciones urgentes.

JORDI URIACH JR.
"El valor de mantenerse en pie"

Cuando uno piensa en equipos 
históricos como el Dépor, lo fá-

cil es dejarse llevar por la nostalgia. 
Por los años grandes, por los títulos, 
por los nombres que marcaron épo-
ca. Pero el fútbol es presente. Y en el 
presente, este Dépor transita por un 
camino más discreto, más silencioso, pero totalmente digno de análisis.
Desde un punto de vista técnico, lo que más destaca es la capacidad que ha 
tenido el equipo para no romperse. No es poco. En una temporada larga, 
con exigencias constantes y una afición que siempre espera más, sostener 
una línea de trabajo sin que el proyecto se desestabilice ya es un mérito. No 
hablamos de un equipo que arrolla, ni de un vendaval ofensivo, pero sí de 
un equipo que sabe competir, que entiende sus límites y trata de mantenerse 
dentro de ellos.
Tácticamente, el Dépor ha apostado por un modelo funcional, sin florituras 
innecesarias. Se ha priorizado el equilibrio antes que el espectáculo. Y aun-
que eso no siempre enamora al aficionado en demasía, se acaba valorando. 
Porque lo que se busca, sobre todo, es fiabilidad. Un equipo que rinda, que 
no regale partidos, que tenga un mínimo común denominador claro.
Ahora bien, el calendario no perdona. La recta final se presenta dura, con 
enfrentamientos exigentes y una necesidad de sumar casi a contrarreloj si se 
quiere optar a algo más. Aquí es donde entra el verdadero examen: ver si la 
serenidad de los últimos meses sirve también en el tramo más caliente del 
curso. Porque es fácil mantener la calma en noviembre. La dificultad está en 
mantenerla cuando cada jornada parece una final.
En este contexto, la figura de Óscar cobra especial relevancia. Desde su llega-
da, ha logrado estabilizar al equipo y acercarlo a la zona de playoff. Su con-
ocimiento del club y su experiencia en la cantera han sido importantes para 
esta evolución. Aunque su contrato finaliza en junio, Gilsanz ha expresado su 
deseo de continuar y llevar al Depor a Primera. Está por ver lo que dicidirá la 
dirección deportiva, pero el consenso en el vestuario y entre la afición parece 
claro: su continuidad sería un paso lógico para consolidar el proyecto. 
En definitiva, el Depor de esta temporada no es un equipo de portadas, pero 
sí de fondo. No está para titulares ruidosos, pero sí para construir. Y en el 
fútbol, saber mantenerse en pie cuando todo gira con vértigo, es el primer 
paso para volver a conseguir logros importantes.
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EL DEPORTIVO SE JUEGA EL TODO POR EL TODO EN LAS ÚLTIMAS CITAS
Riazor sueña con un sprint final que lance al equipo a la pelea por el play off de ascenso a Primera División.

Con la permanencia en Segunda prácticamente sellada, el Deportivo de La Co-
ruña afronta el tramo decisivo de la temporada con la vista puesta en un ob-

jetivo mucho más ambicioso: alcanzar el playoff de ascenso a Primera División.
A falta de siete jornadas para el final del campeonato, el conjunto blanquia-
zul sigue inmerso en la pelea por acercarse a la zona noble. La sexta plaza, que 
marca el corte para el playoff, se mantiene a una distancia que obliga a firmar 
un final de campaña casi perfecto, pero todavía alcanzable.

Un calendario exigente y sin margen de error
El Dépor encara un calendario final plagado de duelos exigentes. Tras la 
reciente visita a Anduva, donde se midió al Mirandés, el equipo recibirá en 
Riazor al Tenerife antes de enfrentarse al Racing en Santander. Después lle-
garán el Albacete en casa, el Sporting en El Molinón y el Granada en A Co-
ruña. El curso se cerrará con dos partidos que también prometen emociones 
fuertes: ante el Zaragoza en La Romareda y contra el Elche en casa.
Cada encuentro será una final para los de Óscar Gilsanz, que saben que ya no 
hay margen para tropiezos si quieren mantener vivas sus opciones.

Las cuentas del playoff
Históricamente, el acceso al playoff ha estado en torno a los 65 puntos, aun-
que este año incluso podrían no ser suficientes. El Deportivo necesita sobre 
17 puntos de los 21 que quedan en juego para poder al menos soñar. Cinco 
victorias y dos empates sería una combinación ideal, aunque incluso con algo 
menos podría valer, dependiendo de los resultados de los rivales directos.
No es una empresa sencilla, pero el equipo ha mostrado tramos de buen jue-
go y solidez en esta segunda vuelta que alimentan la esperanza.

Ambición sin presión
Con la salvación virtualmente conseguida, el Dépor puede encarar esta recta 
final sin la tensión del descenso. Esto permite jugar con mayor soltura y con-
fianza, una baza que podría resultar decisiva. El cuerpo técnico y la plantilla 
confían en que la comunión con Riazor, que ya ha vivido grandes noches 
esta temporada, se mantenga como un pilar clave en la lucha por lo que sería 
un ilusionante colofón. Quedan siete pasos y un sueño. Y el Deportivo, pese 
a todo, sigue vivo.
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El Dépor se disparó con Óscar Gilsanz: fútbol sobrio, fe y una resurrección 
espectacular, que llevó al equipo de estar con tan solo tres puntos de ven-

taja sobre el colista a la mitad de la tabla clasificatoria de Segunda División.
En Riazor vuelve a sonar la música del positivismo y eso es algo que no se 
puede pagar con dinero. Tras un arranque de temporada convulso y con la 
amenaza del descenso sobrevolando A Coruña, el Deportivo ha encontrado 
la estabilidad y, lo que es aún más importante, la ilusión. El gran responsable 
de este giro de guion tiene nombre y apellido: Óscar Gilsanz.
El técnico gallego, un hombre de la casa, asumió el timón del primer equipo 
el pasado 5 de noviembre, tras la destitución de Imanol Idiakez. Lo hizo sin 
hacer ruido, con el respeto ganado en las categorías inferiores y una propues-
ta de trabajo seria, paciente y pegada a la realidad. Hoy, cinco meses después, 
su Deportivo es uno de los equipos más en forma de LaLiga Hypermotion y 
sueña con el playoff de ascenso.

Números que avalan un proyecto
Desde su llegada, el Dépor ha sumado 39 puntos en 23 jornadas, con un 
balance de 10 victorias, 8 empates y tan solo 4 derrotas. En ese tramo, solo 
Levante y Elche presentan mejores cifras. El equipo, que llegó a flirtear con 
el descenso, se ha instalado en la zona media-alta de la tabla y aún no dijo 
adiós a los puestos de promoción a Primera División.
La última victoria en Riazor, un trabajado 1-0 frente al Cádiz con gol de 
Mario Soriano en los minutos finales, ha reforzado la confianza del grupo 
y consolidado una racha de siete partidos sin conocer la derrota. En el ves-
tuario todavía hay prudencia máxima y se habla de permanencia, pero el 
horizonte ahora se llama play off.

Filosofía y cantera: el sello Gilsanz
Más allá de los resultados, el Deportivo ha recuperado una identidad que 
parecía olvidada. Gilsanz ha apostado por un fútbol equilibrado, con una de-
fensa sólida y una circulación de balón más vertical. Pero su sello más reco-
nocible está en la conexión con la cantera. Conoce al dedillo a los jóvenes del 
club, a quienes ya dirigió en el juvenil y en el Fabril, y ha integrado a varios 
de ellos en la dinámica de entrenamiento del primer equipo con naturalidad.
La buena gestión del vestuario ha devuelto la calma al entorno blanquiazul. 

EL EQUIPO SE DISPARÓ CON ÓSCAR GILSANZ AL FRENTE
El de Betanzos cogió al Depor antepenúltimo con tan solo 10 puntos y lo llevó a la zona media de la tabla.

Hoy, Riazor aplaude tanto una victoria como el esfuerzo del equipo. Y en 
eso, Gilsanz ha sido clave.

Renovación en el horizonte
Con contrato hasta final de temporada, el entrenador ha reconocido pública-
mente su deseo de continuar al frente del proyecto. “Me encantaría cumplir 
el objetivo y entrenar al Dépor en Primera”, declaró recientemente en una 
entrevista. El club, consciente del valor del trabajo realizado, ya estudia una 
oferta de renovación para atar a un técnico que ha devuelto el alma a un 
equipo que parecía sin rumbo.

El sprint final
Con siete jornadas por delante, el Deportivo afronta el tramo decisivo del 
campeonato con todo por jugar. El próximo choque ante el Tenerife será una 
nueva prueba de fuego para medir las aspiraciones reales del equipo.
Sea cual sea el desenlace, la etapa Gilsanz ya ha dejado una huella. Ha devuel-
to al Dépor la fe en sí mismo. Y eso, en un club herido por años de inestabi-
lidad, ya es mucho más que un buen resultado.
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El Deportivo de La Coruña ha encontrado esta temporada una fuente 
de inspiración y talento en la línea de tres mediapuntas formada por 

Yeremay Hernández, David Mella y Mario Soriano. Entre los tres suman 
ya 22 goles en Liga —una cifra que no solo habla de efectividad, sino 
también de personalidad, desborde y ambición.
Yeremay (11 goles), Mella (6) y Soriano (5) no solo marcan diferencias 
en el marcador, también lo hacen en el juego. Su movilidad, entendi-
miento y capacidad para interpretar los espacios han convertido al Dépor 
en uno de los equipos más atractivos de ver en la categoría. Lo que antes 
eran fogonazos, hoy ya es un patrón reconocible: balón al pie, verticali-
dad, valentía y gol.
No es casualidad que los focos del mercado se hayan encendido. Yere-
may, en especial, es seguido de cerca por clubes de Primera División y 
del extranjero. Mella y Soriano, por su parte, también figuran en varias 
agendas. Pero el Deportivo, a diferencia de otras etapas recientes, no tie-
ne ninguna intención de desmantelar su joya ofensiva.
El club herculino atraviesa uno de sus momentos de mayor estabilidad 
económica de los últimos años. Sin deudas urgentes que atender y con 
una estructura sólida gracias al respaldo de Abanca, en A Coruña ha 
llegado la hora de soñar en grande. No hay necesidad de vender, y sí 
motivos para retener.
La intención del club es clara: construir el proyecto del próximo curso 
alrededor de esta línea de tres mediapuntas. Hacer de Yeremay, Mella y 
Soriano los capitanes generales del nuevo Dépor. El objetivo no es solo 
volver a pelear por el ascenso, sino hacerlo con un estilo reconocible y 
con futbolistas que conectan con la grada por su compromiso, su ambi-
ción y su talento.
El deportivismo se ilusiona con ellos. El futuro se escribe con nombres 
propios. Y el Dépor lo quiere escribir desde ya.

YEREMAY, MELLA Y SORIANO: LA TRINIDAD CREATIVA QUE LEVANTA PASIONES
El Depor ya no tiene necesidad de vender y la intención es que los tres sigan en A Coruña el próximo curso.
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La temporada 2024-2025 del Deportivo de La Coruña está marcada por 
muchos nombres propios, pero si hay uno que destaca por su regularidad, 

personalidad e impacto directo en los resultados es el de Helton Leite. El 
guardameta brasileño se ha convertido en un auténtico seguro bajo palos, 
transmitiendo confianza a toda la línea defensiva y asumiendo un papel de 
líder silencioso que el equipo necesitaba.
Desde su llegada, Helton no solo ha respondido con su rendimiento, sino 
que ha superado todas las expectativas. Tras 34 jornadas de liga, acumula 
un número notable de encuentros sin encajar gol y ha protagonizado ac-
tuaciones decisivas en los momentos más comprometidos de la temporada. 

Con intervenciones de altísimo nivel y una serenidad que contagia, el ex del 
Benfica se ha adaptado rápidamente al fútbol de Segunda División y a lo que 
exige una plaza como Riazor.
No es solo una cuestión de cifras. Lo que diferencia a Helton Leite es su 
capacidad para aparecer cuando el equipo más lo necesita. En partidos igua-
lados, su papel ha sido clave para asegurar puntos que pueden marcar la 
diferencia en la lucha por el ascenso.
Su rendimiento a lo largo del curso lo ha colocado entre los mejores porteros 
de la categoría, consolidándose como una de las piezas más valiosas del De-
portivo y una de las revelaciones más destacadas del campeonato.

HELTON LEITE: EL MURO DEL DEPOR Y EL MEJOR PORTERO DE LA LIGA
El cancerbero brasileño está siendo muy importante en el actual curso, dejando paradas de mucha categoría.
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El Deportivo de La Coruña sufre un nuevo 
contratiempo en un tramo decisivo de la 

temporada. Dani Barcia, uno de los centrales 
más sólidos del equipo, estará de baja al menos 
tres meses tras confirmarse una lesión muscular 
en el recto femoral de su pierna derecha, con 
afectación en el tendón central. La dolencia se 
produjo en el entrenamiento del pasado sábado 
5 de abril, y deja al zaguero fuera de combate 
hasta la próxima campaña.
La noticia cayó como un jarro de agua fría en 
una defensa ya muy castigada por las lesiones. 
Escudero tuvo que pasar por el quirófano tras 
una fractura en el codo, y Ximo Navarro tam-
bién se ha despedido de la temporada por una 
lesión vertebral sufrida ante el Cartagena.
Óscar Gilsanz, técnico blanquiazul, se ve obli-
gado a recomponer su línea defensiva una vez 
más. Pablo Martínez se perfila como el recam-
bio natural para acompañar a Pablo Vázquez 
en el eje, mientras que el serbio Nemanja Tosic 
podría cubrir nuevamente el lateral izquierdo 
ante la ausencia de carrileros específicos, aun-
que la recuperación de Obrador ya es una rea-
lidad y da algo de oxigeno a la situación defen-
siva.
Pese a las adversidades, en el anterior encuen-
tro en Riazor, el Dépor logró un valioso triunfo 
frente al Cádiz con un gol de Mario Soriano 
en el minuto 82, una victoria que mantiene 
vivas las esperanzas de seguir peleando por el 
objetivo del ascenso. La afición, que no para de 
demostrar su fidelidad, confía en que el equipo 
se sobreponga a este nuevo golpe y mantenga el 
nivel competitivo en lo que resta de campaña.

DANI BARCIA AGRAVA LA PLAGA DE LESIONES EN LA DEFENSA
El central zurdo se pierde lo que resta de temporada, pues tendrá que estar en el dique seco sobre 3 meses.
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El Dépor ya ha comenzado a definir su hoja de ruta de cara a la próxima 
temporada, y uno de los pasos más importantes es la reestructuración de 

su plantilla. A falta de confirmaciones oficiales, hasta seis futbolistas tienen 
ya muy complicado continuar en Riazor a partir de junio, bien por el fin de 
su cesión, bien por la finalización de sus contratos.

Fin de cesiones: Gauto, Tošić y Obrador
El club blanquiazul no ejercerá la opción de compra sobre Juan Gauto, ce-
dido por el Basilea. El joven extremo argentino apenas ha podido demostrar 
su potencial a causa de una lesión muscular que lo ha mantenido alejado de 
los terrenos de juego gran parte del curso. Su regreso a Suiza es inevitable.
Tampoco seguirán Nemanja Tošić ni Rafa Obrador, ambos llegados a présta-
mo, el primero mencionado en el pasado mercado invernal. El lateral serbio, 
procedente del FC Zúrich, ha tenido participación irregular y no entra en 
los planes del club a largo plazo. En el caso de Obrador, cedido por el Real 
Madrid Castilla, las lesiones han lastrado su continuidad y no se contempla 
por el momento  prorrogar su estancia en A Coruña.

Jugadores que finalizan contrato: Tres salidas seguras y una incógnita
A ellos se suman futbolistas cuyos contratos finalizan en junio. Tan solo 
Ximo Navarro contaba con una oferta de renovación encima de la mesa, la 
cual aceptó la pasada semana. El veterano lateral derecho ha sido uno de los 
más regulares del equipo y el club celebra que siga siendo parte del proyecto.
La situación de Pablo Martínez aún no está cerrada, pero se valora presen-
tarle una propuesta para continuar, aunque todavía no ha habido avances 
formales. El central franco-español, que ha cumplido con buena nota cuan-
do ha sido requerido, podría tener un hueco en la plantilla si así lo decide la 
dirección deportiva de acuerdo con la dirección técnica.
Por contra, no seguirán Hugo Rama, Cristian Herrera ni Jaime Sánchez. El 
centrocampista de Oroso ha contado con muy pocos minutos esta tempora-
da, y su salida se da por hecha. En el caso del delantero canario, aunque su 
contrato incluía una cláusula de renovación automática, es algo muy claro 
que el club no la activará. Por su parte, Jaime Sánchez no entra en los planes 
del Depor y ya busca destino para el próximo curso.

EL DEPORTIVO YA PERFILA SU PRÓXIMA PLANTILLA 
Al menos seis jugadores no continuarán en A Coruña más allá del próximo 30 de junio.

Un nuevo proyecto en construcción
Estas decisiones responden a la intención del club de construir un equi-
po más competitivo y equilibrado para afrontar con garantías la temporada 
2025/26. El Deportivo ha apostado en los últimos mercados por una mezcla 
de juventud y experiencia, y todo apunta a que continuará esa línea, con 
incorporaciones que encajen en la filosofía de juego del cuerpo técnico.
Riazor se prepara para cambios importantes. Mientras el equipo lucha por 
cerrar la presente campaña con buenas sensaciones e incluso a lo grande, en 
los despachos ya se mueven las piezas del futuro Depor.
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Con cinco jornadas por delante, el Dépor Abanca encara el tramo definitivo 
de la temporada con la permanencia en la Liga F como único objetivo. 

El equipo ha dado un paso adelante en los últimos meses, pero sabe que no 
puede permitirse ni un mínimo margen de relajación. Cada punto será vital 
en una recta final donde se jugará todo.
La llegada de Fran Alonso al banquillo en noviembre marcó un punto de 
inflexión en la temporada. Desde entonces, el equipo ha ganado en solidez, 
competitividad y confianza. Las victorias ante rivales directos como el Betis 
o el Valencia, junto con empates valiosos ante equipos de la parte alta, han 
permitido al Dépor salir de los puestos de descenso y afrontar este último 
tramo con opciones reales de mantenerse en la élite.
La reciente jornada frente al Levante Badalona —rival directo en la pelea 
por la salvación— fue una de esas fechas marcadas en rojo en el calendario. 
Un punto de inflexión, independientemente del resultado, que ha dejado 
al equipo en el corazón de una batalla en la que también están inmersos el 

Espanyol, el Levante UD y los dos conjuntos que pelean por salir de las dos 
últimas plazas, que en este caso son Real Betis y Valencia CF.
Lo que queda no será sencillo. En las jornadas restantes, el Dépor Abanca 
deberá visitar al Levante UD en un duelo directo, recibir al Granada, en-
frentarse al todopoderoso FC Barcelona, y cerrar la temporada ante Sevilla y 
Madrid CFF. Cinco auténticas finales que pondrán a prueba el carácter y la 
madurez competitiva de la plantilla.
Desde dentro, el mensaje es claro: máxima concentración, trabajo diario y 
creer en el grupo. El equipo ha demostrado que puede competir con cual-
quiera cuando está enchufado, y ahora necesita mantener esa línea en cada 
partido. La afición, como siempre, juega un papel fundamental: su apoyo ha 
sido y será clave para empujar al equipo en los momentos decisivos.
La permanencia está al alcance, pero nadie se engaña: cada jornada será una 
batalla. Y el Dépor Abanca está preparado para pelear hasta el final y además 
salir airoso.

EL DEPOR ABANCA ANTE CINCO FINALES POR LA PERMANENCIA
El equipo de Fran Alonso ya demostró que está capacitado para competir ante cualquier rival de la Liga F.
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El Fabril está firmando una temporada muy sólida en el Grupo 1 de la Se-
gunda Federación y, cuando solo restan tres jornadas para el final de la liga 

regular, se mantiene de lleno en la pelea por entrar en el play-off de ascenso. 
La buena dinámica del filial blanquiazul refuerza el proyecto deportivo del 
club y confirma el gran trabajo de la cantera.
El equipo dirigido por Manuel Pablo continúa sumando resultados positi-
vos y demostró carácter competitivo en su importantísima victoria ante el 
Bergantiños en Abegondo hace un par de semanas. El triunfo por 2-1, en 
un derbi con sabor a final, consolidó definitivamente las opciones de pro-
moción del Fabril, que compite al más alto nivel en un grupo muy exigente.
Uno de los nombres propios del momento es el de Álex Alfaro. El centro-
campista está asumiendo galones en esta recta final del curso, con una gran 
aportación ofensiva tanto en juego como en cifras. Otro nombre a destacar 
es el de Damián Canedo. El de Oroso está rindiendo a un nivel altísimo en 
la zaga, siendo clave en la solidez defensiva del equipo. Son dos ejemplos de 
una plantilla muy equilibrada, con talento en todas las líneas.
Otro de los grandes protagonistas es Kevin. El atacante, que ya suma nueve 
goles esta temporada, tiene esa chispa diferente que desequilibra partidos. 
Su capacidad para inventar jugadas imposibles le da al Fabril esa magia que 
marca la diferencia.
Y si algo define a este equipo es la apuesta firme por los juveniles. Manu 
Ferreiro y Adrián Guerrero están siendo fundamentales en el once inicial, 
ganándose el puesto con rendimiento inmediato. Manu, incluso, dejó uno 
de los goles del año con un lanzamiento desde 60 metros en el choque ante 
el Compostela en el Vero Boquete de San Lázaro. También Samu Fernández 
está ganando protagonismo en las convocatorias y minutos de calidad en 
momentos clave.
El único punto negativo esta campaña están siendo las lesiones de dos fut-
bolistas importantes como Pablo García y Noé Carrillo, dos de las grandes 
perlas de la factoría blanquiazul. Su ausencia es sensible, pero el equipo está 
demostrando que tiene fondo de armario y carácter para seguir compitiendo.
La labor de Manuel Pablo al frente del grupo está siendo firme y coherente, 
dando continuidad al buen trabajo iniciado por Óscar Gilsanz, que dejó al 
filial en buena posición antes de dar el salto al primer equipo. El espíritu de 
continuidad e identidad está muy presente en el vestuario fabrilista.
Con tres finales por delante, el Fabril mantiene vivas sus opciones y trans-
mite ilusión en un tramo decisivo de la temporada. La lucha por el play-off 
continúa y el deportivismo está listo para seguir soñando.

EL FABRIL MIRA AL PLAY OFF CON CONFIANZA Y TALENTO DE LA CASA
El triunfo ante el Bergantiños hace dos semanas puso la situación muy favorable para los de Manuel Pablo.
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El Club Deportivo Tenerife atraviesa una etapa crítica en su lucha por man-
tenerse en LaLiga Hypermotion. Actualmente, el equipo ocupa la vigési-

ma posición en la tabla, aunque no pierde la esperanza de seguir escalando y 
llegar a un objetivo que hace bien poco era un imposible.
A pesar de la adversidad, el Tenerife ha mostrado signos alentadores en las 
últimas jornadas. Bajo la dirección de Álvaro Cervera, quien asumió el cargo 
el 26 de diciembre de 2024, los chicharreros han experimentado una notable 
mejoría. Desde su llegada, el equipo ha conseguido seis triunfos, dos empa-
tes y siete derrotas, sumando 20 puntos de 45 posibles. El club le ofreció la 
renovación y el técnico la aceptó la pasada semana.
Una de las victorias más destacadas fue en el reciente encuentro ante el Spor-
ting de Gijón en El Molinón, el cual ganó el Tenerife por 1-3, rompiendo 
una racha de casi un año sin ganar como visitante. Ese resultado revitalizó 
del todo las esperanzas del equipo y de su afición.
Sin embargo, las probabilidades matemáticas de evitar el descenso siguen 

siendo bajas. Según análisis recientes, el Tenerife contaba antes de jugar con 
el Burgos con solo un 4,14% de posibilidades de mantenerse en la categoría, 
basándose en simulaciones de escenarios futuros.
El calendario restante presenta desafíos significativos para el “Tete”. Con sie-
te jornadas por disputar, cada partido se convierte en una final. Su próximo 
encuentro será en Riazor, ante nuestro Depor.
El presidente del club, José Daniel Díaz, ha expresado su confianza en la 
capacidad del equipo para lograr la permanencia, destacando la mejora en 
el rendimiento y la ilusión tanto de los jugadores como del cuerpo técnico. 
Además, se han lanzado iniciativas para fomentar el apoyo de la afición en los 
partidos restantes en casa, considerados cruciales para alcanzar el objetivo.
Aunque el CD Tenerife enfrenta una situación complicada, las recientes ac-
tuaciones han insuflado una dosis de esperanza. La combinación de esfuerzo 
en el campo, apoyo de la afición y decisiones estratégicas en la gestión de la 
plantilla serán determinantes en el desenlace de esta temporada.

EL CD TENERIFE ES OTRO EQUIPO DESDE LA LLEGADA DE CERVERA
El técnico lidió contra todas las adversidades en el peor momento posible y la mejoría fue total y absoluta.
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Luis Miguel Cruz Hernández, nacido el 23 de mayo de 2001 
en El Puerto de Santa María, se ha consolidado como una 

pieza clave en el Club Deportivo Tenerife en los últimos cursos. 
Tras una cesión desde el Sevilla FC en julio de 2023, el club 
chicharrero adquirió sus derechos en junio de 2024, firmándole 
un contrato hasta 2027.
En la presente temporada de LaLiga Hypermotion, Luismi ha 
participado en 30 partidos, anotando 2 goles y proporcionando 
8 pases de gol, situándose entre los máximos asistentes de la 
competición. Tine desparpajo, buen golpeo de balón y no va 
exento de calidad precisamente.

Interés de otros clubes y situación contractual
El destacado rendimiento de Luismi ha despertado el interés de 
otros equipos. En enero, se informó que el Cádiz mostró interés 
en incorporarlo, pero su contrato hasta 2027 y la negativa del 
Tenerife hizo imposible la operación. 

Lesión y Recuperación
En diciembre de 2024, Luismi sufrió una rotura muscular en 
el aductor largo de unos cinco centímetros, lo que lo mantuvo 
fuera de competición durante aproximadamente un mes. Du-
rante su ausencia, el entrenador, por entonces Pepe Mel, explo-
ró diversas opciones tácticas para suplir su baja, pero ninguna 
terminó por funcionar, lo que habla claro de la importancia del 
andaluz para su equipo.

Será una de las grandes ventas del verano en Segunda División
Luismi continúa siendo un jugador fundamental para el CD 
Tenerife, aportando significativamente en el aspecto ofensivo. 
Su evolución y desempeño seguirán siendo determinantes para 
las aspiraciones del equipo en la presente temporada. A partir 
de ahí, su futuro no es claro, aunque parece lejos de pasar por 
el territorio insular. Será una de las grandes ventas del verano.

LUISMI CRUZ: ACTUALIDAD Y PERSPECTIVAS EN EL CD TENERIFE
El andaluz está mostrando su mejor versión en las últimas semanas y su futuro parece pasar por una venta.
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EL ATLÉTICO CORUÑA MONTAÑEROS ACELERÓ DE NUEVO Y PRÁCTICAMENTE 
SENTENCIÓ LA LIGA
Los de Jairo Arias están inmersos en una campaña de ensueño, que los tiene con algo más que pie y medio en la 
Tercera División 2025/2026. La superioridad está siendo total y absoluta desde el comienzo de la temporada.

El Atlético Coruña Montañeros lidera el grupo 1 de Preferente Futgal con 
máxima autoridad y ya podría certificar el ascenso a Tercera División en 

las próximas semanas.

> 66 puntos en 28 jornadas
 > Solo 2 derrotas en toda la temporada
 > El club, refundado en 2014, se acerca al regreso a categoría nacional

La ciudad herculina vuelve a soñar con un nuevo club de los suyos en cate-
goría nacional. El Atlético Coruña Montañeros está a punto de cerrar una 
de las mejores temporadas de su historia reciente. A falta de tan solo seis 
jornadas para el final de la Preferente Galicia, el conjunto coruñés lidera con 
firmeza y acaricia el ascenso a la Tercera División RFEF, el regreso que tanto 
tiempo llevaba esperando.
Los números hablan por sí solos: 66 puntos en 28 jornadas, con un balance 
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demoledor de 20 victorias, 6 empates y solo 2 derrotas. El equipo que dirige 
Jairo Arias ha construido su éxito desde la solidez defensiva —solo 17 goles 
encajados— y una capacidad ofensiva implacable, con 67 tantos a favor. Un 
grupo equilibrado, comprometido y con una identidad clara.
La última victoria a domicilio, en el siempre exigente campo del Galicia de 
Mugardos (0-1), fue otro golpe sobre la mesa. No solo por el valor de los tres 
puntos, sino por la forma de conseguirlos: con seriedad, control y madurez. 
Virtudes que definen a un equipo que ha sabido mantener el pulso en los 
momentos clave del curso.
Ahora, la afición se prepara para un posible punto de inflexión. El Montañe-
ros visitará al Miño esta jornada, un rival que busca el play off, en un duelo 
que podría ser determinante. Una victoria dejaría al conjunto coruñés con 
pie y medio en Tercera. No es solo un partido: es la oportunidad de sellar 
meses de trabajo, sacrificio y ambición, aunque de no hacerlo habrá más 
oportunidades en próximas semanas.

Reconstrucción con raíces
Para entender este momento hay que mirar atrás. Porque el Montañeros ya 
supo lo que es jugar en Segunda B. Lo hizo en la temporada 2009/10. Lue-
go llegaron años duros: descenso, problemas económicos, la desaparición 
del primer equipo en 2012… y una refundación en 2014 tras la llegada de 
Luis Cousillas, el verdadero salvador de esta entidad, que en ese año pasó a 
llamarse Atlético Coruña Montañeros.
Desde entonces, el club se reconstruyó desde abajo, apostando por la can-
tera, por la formación y por un modelo sostenible. En 2018 lograron el 
ascenso a Preferente y, desde entonces, no han dejado de crecer.
El de este año no es un éxito fruto de la casualidad. Es el resultado de un 
proyecto bien trabajado, con una dirección deportiva clara, un cuerpo técni-
co comprometido y de la casa y una plantilla que ha sabido competir desde 
el primer día.

El fútbol coruñés permanece muy atento
El ascenso aún no es oficial. Pero en A Coruña ya se empieza a respirar un 
aire distinto. En cada entrenamiento, en cada conversación de vestuario, en 
cada grada donde los aficionados del Montañeros se ilusionan como hace 
tiempo no lo hacían.
Porque volver a Tercera no es solo subir una categoría: es recuperar una parte 
de la historia, volver a poner a un club emblemático en el lugar que merece.
Y si nada se tuerce, ese regreso está muy cerca.
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O Concello de Vimianzo aposta desde hai anos por un modelo deportivo e 
cultural baseado na variedade de propostas, a inclusión e o acceso a todas 

as persoas, independentemente da idade ou da parroquia na que residan. 
Actividades deportivas de inverno e de verán, eventos culturais, infraestru-
turas municipais e colaboración co tecido asociativo local conforman a folla 
de ruta do departamento de Deportes, dirixido por Sergio Miñones. Con el 
repasamos o presente e o futuro do deporte en Vimianzo.

OFERTA DEPORTIVA E CULTURAL
- O primeiro Sergio, como valora a resposta da veciñanza á ampla progra-
mación deportiva e cultural que ofrece o Concello de Vimianzo cada ano?
- “A resposta da veciñanza é, sen lugar a dúbida, moi positiva. Cada ano 
notamos un crecemento na participación, tanto nas diferentes actividades 
deportivas como culturais que organizamos. É moi reconfortante e unha 
gran satisfacción ver como a xente se implica e desfruta das propostas que 
organizamos. Penso que isto é fundamental, a mellor recompensa que existe 
á nosa dedicación e o que nos anima a seguir traballando por ofrecer cada 
ano unha programación variada, accesible e de calidade”.

- Que criterios seguides á hora de confeccionar esta programación? 
Apostades máis por atender á demanda da xente ou tamén por introdu-
cir actividades novas?
- “Ao noso entender, o mellor é atopar un equilibrio entre ambas cousas. Por 
unha banda, gústanos escoitar á veciñanza, atendendo ás súas demandas e 
intereses, tanto se coinciden co “de sempre” como se son cousas diferentes. 
Cremos que é importante innovar, ofrecer actividades novas e que animen 
á participación de diferentes públicos. Penso que un exemplo pode ser o 
duatlón, xa que é un deporte polo que estamos a apostar bastante. Está o de 
Reis, que está máis que consolidado con 16 edicións ás súas costas, e logo 
está o Val de Soneira, que é agora en maio. Este ano será a cuarta edición 
e incluímos unha proba inclusiva en cada distancia. Apostamos polo que 

funciona, si, por suposto; pero tamén nos gusta intentar promover cousas 
novas e diferentes”.

- Que importancia ten achegar estas actividades ás distintas parroquias 
do concello? Resulta doado organizar os recursos para chegar a todo o 
territorio?
- “Para nós é fundamental. A inclusión é unha das principais liñas de actua-
ción que seguimos sempre. Non é doado e Vimianzo ten un territorio moi 
extenso, pero sempre nos esforzamos por chegar a todos os recunchos e por 
implicar ás parroquias en diferentes actividades. Como digo, non é nada 
doado abranguer todo o territorio, pero facémolo con vontade e planifica-
ción”.

INFRAESTRUCTURAS E SERVIZOS MUNICIPAIS
- O Ximnasio Municipal está a consolidarse como un servizo destacado 
dentro da oferta deportiva de Vimianzo. Que balance fai do seu funcio-
namento?
- “O balance é moi positivo. O ximnasio sempre foi unha das grandes de-
mandas da nosa veciñanza, e desde a renovación integral que levamos a cabo 
a resposta social foi excelente. Tras un investimento de máis de 300.000 eu-
ros, podemos dicir con orgullo que contamos cunhas instalacións modernas 
e accesibles. É un servizo que cada ano medra en número de usuarios, polo 
que non podemos estar máis contentos”.

- No verán, a piscina descuberta é un dos espazos máis utilizados pola 
veciñanza. Están previstas melloras ou novidades de cara ás próximas 
tempadas?
- “Si, a piscina descuberta utilízase moito nos meses de verán, polo que a 
nosa intención é continuar mellorando pouco a pouco este espazo, sempre 
pensando no goce e desfrute da nosa veciñanza. Estamos traballando en di-
ferentes propostas porque sabemos da importancia deste servizo”.

SERGIO MIÑONES: “O NOSO OBXECTIVO É ACHEGAR O DEPORTE A 
TODAS AS PERSOAS E SEGUIR MELLORANDO VIMIANZO“

CONCELLO DE VIMIANZO- ENTREVISTA CONCELLEIRO DE DEPORTES
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- Sergio, estades tamén a traballar noutras melloras ou proxectos de crea-
ción de novas infraestruturas deportivas no Concello, como van as cousas?
- “Si, estamos inmersos en varios proxectos que consideramos fundamentais 
para o futuro deportivo. Un deles é a renovación do campo de fútbol, unha 
obra moi importante e demandada, na que contemplamos a instalación dun 
novo tapiz, a mellora das reixas perimetrais, a optimización das bocas de rego 
e a renovación e ampliación da cantina. Esta actuación faime especial ilusión 
porque é o resultado dun longo proceso de traballo conxunto, co Técnico 
de Deportes, cos equipos do concello… Tamén estamos xa cos derradeiros 
detalles da pista de atletismo, outro ambicioso proxecto do que estou moi 
orgulloso. Poder contar en Vimianzo cunha pista homologada destas carac-
terísticas é sinónimo do compromiso do Concello co deporte en xeral e co 
deporte local en particular. A nosa intención é poñer o noso municipio como 
punto de referencia no mapa e creo que imos polo bo camiño”. 

ACTIVIDADES E EVENTOS DESTACADOS
- Ademais das escolas deportivas e culturais, o Concello organiza activi-
dades puntuais como a Xornada Micolóxica, a Noite de Petros ou o Día 
da Bicicleta. Que obxectivo se persegue con estas propostas?
- “A nosa intención é achegar o deporte e a actividade física a toda a po-
boación nun formato lúdico e enriquecedor. Son actividades pensadas para 
desfrutar coa familia ou con amigos nas que se combina o exercicio coa posta 
en valor do noso territorio. Por exemplo, nas Xornadas Micolóxicas busca-
mos dar a coñecer a riqueza micolóxica da nosa zona; o mesmo coa Noite 
de Petros, na que queremos mostrar o noso patrimonio arqueolóxico; e xa 
co Día da Bici, ademais de fomentar o seu uso como medio de transporte 
sostible, tamén promovemos hábitos de vida saudables. Actividades como 
estas, ou como as andainas que impulsamos cada ano, ao final teñen certo 
compoñente educativo, xa que queremos que a veciñanza coñeza e valore a 
riqueza natural, cultural e patrimonial do noso municipio.

- Hai algunha actividade nova ou proxecto que nos poidas adiantar de 
cara ao presente ano 2025?
- “Estamos a traballar en diferentes propostas que iremos dando a coñecer 
proximamente. A nosa intención é achegar o deporte a todas as persoas e 
niso é no que estamos a traballar. De maneira activa e na práctica, por supos-
to, pero tamén achegando os valores do deporte á sociedade. Por exemplo, 
o 25 de abril imos facer unha xornada de sensibilización da violencia no de-
porte na Casa da Cultura. Creo que é un acto que reflicte a importancia de 
promover o deporte dunha maneira diferente, pero igualmente importante”.

APOIO AO DEPORTE BASE E TECIDO ASOCIATIVO
- Como valora a situación actual do deporte base no municipio? Consi-
dera que goza de boa saúde?
- “Si, sen dúbida. Penso que cada vez se están realizando máis accións orien-
tadas a fomentar a práctica deportiva entre as idades máis temperás, e iso é 
algo que nos enche de orgullo. O deporte base en Vimianzo está a medrar, 
non só en número de participantes, senón tamén en calidade e diversidade 
de disciplinas. Para nós, apoiar ás novas xeracións é garantir un futuro activo 
e saudable”.

- Mantendes colaboración directa coas entidades deportivas locais na 
planificación da actividade anual, iso é fundamental para que todo me-
dre, estás de acordo?
- “Si, 100 %. A colaboración coas entidades deportivas locais é esencial. Des-
de o Concello tendemos sempre a man aos clubs e asociacións para apoiar 
o seu traballo, escoitar as súas necesidades e construír xuntos unha progra-
mación anual que responda aos intereses da veciñanza. Eles son o motor do 
deporte no día a día e desde o departamento de Deportes traballamos para 
que conten coas ferramentas necesarias para seguir medrando”.

- Que retos e obxectivos se marca o departamento de Deportes para os 
vindeiros anos en Vimianzo?
- “O noso obxectivo é seguir consolidando proxectos e abrindo novas vías 

de participación. Queremos seguir apoiando aos clubs e ás asociacións de-
portivas, promovendo o deporte entre a cidadanía e garantindo o acceso 
igualitario ás actividades e instalacións. Por suposto, seguimos traballando 
para fomentar o deporte como o fixemos ata agora: con compromiso e coa 
mirada posta nos nosos veciños e veciñas”.

O SONEIRA SD, REFERENTE DO FÚTBOL LOCAL
- O Soneira SD é o equipo máis representativo do fútbol no concello de 
Vimianzo. Que importancia ten para o Concello apoiar a un club histó-
rico como este?
- Para nós é un orgullo apoiar, ano tras ano, un club que é todo un referente 
no noso concello. O Soneira representa moito máis que fútbol: representa 
historia, tradición e identidade para moitas xeracións de vimianceses e vi-
miancesas. É un club que une á veciñanza, unha paixón, realmente, para pe-
quenos e maiores. Apoialos é todo un orgullo. Ademais, o ano pasado deron 
un paso que consideramos importantísimo, que foi a creación dun equipo 
feminino. Foi unha iniciativa que nos fixo especial ilusión e que considera-
mos moi necesaria. Desde o Concello estamos comprometidos coa igualdade 
e coa inclusión no deporte, e contar cun equipo feminino nunha entidade 
emblemática como o Soneira é un avance enorme”.

Como valora o traballo que está a realizar o Soneira SD tanto co primei-
ro equipo como coas categorías base?
- “Que vou dicir... creo sinceramente que están a facer un gran traballo. 
Ademais, penso que o seu labor vai máis aló do puramente deportivo, están 
ensinando e formando ás persoas en valores que son fundamentais para a 
sociedade. Fomentan o fútbol nun rango de idade moi amplo, realmente, 
porque teñen moitas categorías, e penso que en todas buscan sempre trans-
mitir eses valores que caracterizan ao club. Isto dígoo como concelleiro, pero 
tamén como veciño, é moi gratificante ver como se promove o respecto, o 
compañeirismo, a igualdade... Son principios que levan por bandeira e que 
inculcan a todas as persoas, pequenos e maiores. Non podemos esquecer que 
o fútbol é un lugar de encontro e de aprendizaxe, non de confrontación. E 
iso é algo que o Soneira está a facer moi ben”.

- Que papel cre que debe ter un club como o Soneira dentro do deporte 
local e da formación da mocidade?
- “O Soneira ten un papel fundamental no deporte local. Son un referente 
para a mocidade, e é un orgullo ver aos máis pequenos e pequenas falar do 
club, ver como xa pensan en xogar no primeiro equipo cando medren, como 
queren ir ao campo animar... iso é sinónimo de que algo están a facer ben, 
porque están creando sentimento de pertenza. Son un sinal de identidade 
para Vimianzo e un exemplo de traballo, esforzo e dedicación”.

Con este repaso á actualidade deportiva do municipio, Sergio Miñones deixa 
claro o compromiso do Concello de Vimianzo por seguir mellorando as in-
fraestruturas, fomentar a práctica deportiva en todas as idades e apoiar ás 
entidades locais que fan posible un concello máis activo, dinámico e unido 
a través do deporte.



VIMIANZO, 
O CORAZÓN DA TERRA DE SONEIRA
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SONEIRA SD: UNHA HISTORIA QUE DEU COMEZO NO ANO 1966
A entidade pasou por épocas moi doadas, pero tamén por intres de atrancos e moita loita por subsistir.

O fútbol na Costa da Morte comezou a dar os seus primeiros pasos na década 
de 1920. Vilas como Cee, Corcubión, Fisterra, Muxía, Vimianzo, Ponte do 

Porto ou Baio acollían partidos de carácter amigable coincidindo coas festas 
patronais. Unha crónica de La Voz de Galicia, publicada o 30 de setembro 
de 1927, menciona por vez primeira o nome de “Ball Soneira de Vimianzo”, 
identificando así unha das primeiras formas organizadas do que máis tarde se 
convertería no Club Soneira de Educación e Descanso, primeiro nome oficial 
do que hoxe coñecemos como Soneira SD.
 
Fundación do club
A fundación do Club Soneira de Educación e Descanso foi posible grazas ao 
impulso decidido de dúas figuras esenciais para o deporte en Vimianzo: Ma-
nuel Antelo Varela e José Luis Mouzo Rial. O primeiro, alcalde do municipio 
na década dos sesenta, foi quen promoveu a adquisición dos terreos sobre os 
que se construíu o campo de fútbol, asegurando así unha infraestrutura de-
portiva que pasaría a formar parte do patrimonio municipal e serviría de sede 
para o novo club.

Ao seu carón, José Luis Mouzo Rial asumiu desde o primeiro momento a 
responsabilidade de dirixir, controlar e supervisar as obras do terreo de xogo. 
Grazas ao seu esforzo persoal e dedicación constante, conseguiuse culminar a 
construción dun campo que, durante anos, sería considerado un dos mellores 
da Liga da Costa.
Foi o 29 de marzo de 1966 cando tivo lugar a asemblea convocada pola comi-
sión xestora encargada de dar forma oficial á entidade. Nesa reunión histórica 
quedou constituído o Club Soneira de Educación e Descanso, sendo elixido 
como primeiro presidente Manuel Antelo Varela, quen pasou a liderar a insti-
tución na súa etapa fundacional.
 
Período 1966–1970: os primeiros éxitos
Na tempada 1965–1966, o Soneira participa por primeira vez na Liga da Cos-
ta. O seu debut oficial prodúcese o 17 de abril de 1966.
A presidencia pasa despois a José María Pose Romero, que lidera o equipo na 
conquista do primeiro título da súa historia: a Liga da Costa de 1967. Men-
cionar tamén, que no curso 1968-1969 creouse a Liga da Costa de xuvenís, na 

ANO 1950

CAMPIÓN LIGA DA COSTA, ANO 1967
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que participaron os seguintes equipos: Fisterra, Buño, Soneira, Muxía, Xallas, 
Cee, Baio e Ponteceso. O Soneira liderou a liga durante varias xornadas e re-
matou nun fantástico terceiro posto. O último presidente deste período sería 
José Luis Mouzo Rial.
Nesta etapa pasaron polo club directivos como Ricardo Queiro, Daniel Pose e 
Paco Miñones. Os adestradores foron Alejandro Lemus Noya (Perucho), Jesús 
Pereiro, Paco Miñones e Tito Luaces. Entre os xogadores máis destacados figu-
ran Moli, Amador, Robusto, Luis Leis, Soto e Ramón Pastoriza.
Cómpre destacar tamén a figura de Manuel Duarte Alvite (Manolo do Chan-
taino), auténtico home-orquestra do club: encargábase de pintar o campo, co-
locar a corda nos postes, limpar os vestiarios, e transportar o material deportivo 
nun gran cesto de vimbio.
A falta de recursos económicos e a dificultade para completar un plantel com-
petitivo levaron á primeira desaparición do club na tempada 1970–1971.

Período 1978–1990: renacemento e nova desaparición
O club reaparece na tempada 1978–1979 coa presidencia de José Antonio 
Ameijeiras Ramos. Seguírono no cargo José María Villar Costa, Jesús Manuel 
Roget Barrientos, Manuel Lavandeira Insua e Emilio Díaz Zapata.
Na tempada 1983–1984, Manuel Rodríguez Lema (Manolo do Capitán) co-
lle o relevo e leva o club a proclamarse campión por segunda vez da Liga da 
Costa. O seu mandato remata na 1988–1989, sendo substituído por Manuel 
Romero Lavandeira, que nada puido facer para evitar unha nova desaparición 
da entidade.

Durante este período, traballaron directivos como Antonio de Correos, Toñito 
Cundins, Litos, Vitorio do Campo, Moncho do Zapateiro, Ricardo Vidal, 
Chucho da Marina e José Ramón de Caracas.
Os adestradores foron Chicho, Ernesto Rieiro, Manín, Celso Villar e Juan Ca-
brejo. Entre os xogadores sobresaíron Javier Antelo, Valiña, Anselmo, Nano, 
Pepiño Becerreiro e Ricardo Vía.
Nos labores máis discretos pero imprescindibles destacaron os utilleiros Mon-
cho do Corcuso, Segundo Antelo e Jesús González (Chucho do Fidalgo).

Período 1995–2016: estabilidade e éxitos
O club regresa á competición na tempada 1995–1996, impulsado polo Con-
cello. É elixido presidente José Manuel Pereira Méndez. Comezan en Terceira 
Rexional e acadan o ascenso a Segunda. Ramiro foi o primeiro adestrador, 
relevado por Soto.
Na tempada 1996–1997, chega á presidencia Juan Luis Gómez Fernández 
(Jota), cargo que manterá ata a 2007–2008, agás os primeiros meses desta 
última tempada, nos que o presidente foi José Soto Fernández.
Xunto a el colaboraron entusiastas como Antonio de Correos, Pastoriza, Ansel-
mo, Francisco Sar, Carlos Gómez, Javier, Teté, Pedro, Mayor e Manuel Oanes. 
Estes anos caracterizáronse pola estabilidade institucional e deportiva. O equi-
po proclamouse campión da Liga da Costa 2004–2005 e o equipo xuvenil foi 
campión na 2006–2007.
Os adestradores foron Periscal, Manolín, Sieso, Berto, Cambeiro, Lavandeira-
Lareiras, Bardanca, novamente Manolín e Braulio. En categoría xuvenil os téc-
nicos foron Ramiro, Michel e Luciano.

Dous títulos copeiros case consecutivos
Na tempada 2008–2009, Juan Silva Jallas colle a presidencia, e baixo o seu 
mandato o equipo consegue dous títulos de Copa da Costa (2008–2009 e 
2010–2011). Os adestradores foron Manolito Leis e Miguel Fieira.
Na 2012–2013, a presidencia pasa a Eulogio Andrade Souto, que nomea a 
Felipe Candamo e José Ángel como técnicos. Remata o seu mandato na cam-
paña 2013–2014.
Na seguinte tempada, José Antonio Espasandín Trillo toma o mando e conse-
gue o ascenso a Primeira Autonómica Grupo 2 na campaña 2015–2016, con 
Manolito Leis no banco (substituíndo a José Ángel). 
Os xogadores destacados neste periodo 1995-2016 foron Michel, Fran de 
Urroa, Ramiro, José Ponteceso, Pastoriza, Lareiras, Lavandeira, Manolito Leis, 
Manuel Ángel, Fernando de Berdoias, Miguel da Caixa e os foráneos Vituco 
e Ferreiro.

TEMPADA 1978/1979
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Destaca especialmente José Miguel Figueira Domínguez (Miguel da Caixa), 
declarado Deportista Ilustre do Concello de Vimianzo, con traxectoria en 
clubs como Deportivo, Levante, Castellón, Girona, Lugo, Figueres, Castellde-
fels, Montañeros e Soneira.
Non se pode deixar de mencionar ao utillero Manolo do Corcuso, quen reali-
zou unha labor silenciosa e constante durante varios anos.

50 Aniversario no ano 2016
En 2016, celebráronse os 50 anos do club cun amplo programa de actos cul-
turais e deportivos, incluíndo unha exposición no Centro Cultural inaugurada 
o 30 de setembro e aberta ata o 7 de xaneiro de 2017.
Ese mesmo ano retírase Fran de Urroa, tras 19 tempadas como xogador do So-
neira —o que máis tempo vestiu a camisola—, sendo tamén directivo e ades-
trador de cadetes. Actualmente xoga en veteranos co Penouqueira de Arteixo.
Outro nome esencial é o de José Manuel Mouzo Soto, directivo histórico, 
colaborador incansable e “alma” do club: desde facer os churrascos ata vender 
rifas con éxito en cada campaña.
 
Período 2017–2025: reestruturación e futuro
Tralo mandato de Espasandín, toma a presidencia Fernando Rodríguez 
Ordóñez (2018–2019), ata que en febreiro de 2020 asume o cargo José 
Alfonso Miñones Oreiro, máis coñecido como Pepe Pichón, quen aínda 
continúa á fronte.
Na tempada 2023–2024, unha crise leva ao equipo a comezar de cero na 

Terceira Rexional, mais a nova directiva, con Pepe á cabeza, realiza unha pro-
funda reestruturación: créase o fútbol base, con equipos en todas as categorías 
(biberón, prebenxamín, benxamín, alevín, infantil, cadete e xuvenís), xerando 
unha enorme ilusión entre a mocidade.
Na tempada 2024–2025, o club logra o ascenso á Liga da Costa (Segunda 
Rexional). Ademais, créase por vez primeira un equipo feminino, que comeza 
a competir con forza e ilusión.
Cómpre destacar aos xogadores Adrián Lema (Pichi), os irmáns De la Sierra 
(Basti e José) e os irmáns Alberto Vía e Richi. Os tres primeiros colaboran 
tamén como adestradores das categorías inferiores.
A entidade está a medrar da man dun grupo de persoas comprometidas, sendo 
clave, ademais do presidente, o resto da xunta directiva, formada por: José Ma-
nuel Álvarez Blanco “Manel”, Eugenio Lema, Óscar Basalo, Sergio, Kiko, Ana, 
Iván, Mari Carmen, Maria del Carmen, Juan, Víctor, Salomé, José Manuel 
Mouzo, Pablo e outros colaboradores.
 
Fontes e agradecementos
Este traballo de reconstrución histórica foi posible grazas ao traballo aporta-
do por José Luis Leis Correa, apaixoado seguidor do Soneira SD. Luis docu-
mentouse a través da memoria de ex-directivos, ex-xogadores e afeccionados, 
así como a través da consulta de documentos: libros de actas, fotografías, 
fichas, actas arbitrais, xornais como El Ideal Gallego e Hoja del Lunes, o 
arquivo da Biblioteca Municipal de Estudos Locais da Coruña, a web La 
Preferente, e o libro “50 anos de historia do C.D. Baio e da Liga da Costa” 
de Xosé María Lema Suárez.

CELEBRACIÓN ASCENSO, ANO 2024
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Pepe Pichón, presidente do club desde 2020, lidera un proxecto de renace-
mento que en pouco tempo consolidou unha estrutura de canteira, equipo 

feminino e un primeiro equipo que loita polo ascenso.
Non hai fórmulas máxicas, só paixón, compromiso e orgullo por un escudo. 
O Soneira vive un renacer. Despois de rozar a desaparición, o club de Vimian-
zo soubo reinventarse desde as raíces, confiando na xente da casa, na base e 
nun proxecto que puxo por diante os valores e o sentimento. Ao fronte, Pepe 
Pichón, presidente desde 2020, impulsou unha nova etapa onde todo semella 
posible: un primeiro equipo que soña con volver á Primeira Autonómica, un 
equipo feminino que medra e unha canteira que xa é exemplo na Costa. O 
Soneira é agora moito máis ca fútbol. É comunidade, é familia, é futuro.

— Pepe, xa son anos na directiva e no 2020 foi cando diches un paso ao 
fronte e asumiches a presidencia, non si?
— Así é, no 2020 comecei na presidencia, pero foi no 2023 cando puxemos 
en marcha este novo proxecto tan ilusionante, grazas á incorporación dunha 
directiva renovada que se formou ese verán.

— As cousas marchan de marabilla no club: formachedes unha canteira 
de luxo, equipo feminino e, en canto ao primeiro equipo masculino, un 
equipo moi da casa e do gusto da xente.
— Así é, as cousas van moi ben, e agora precisamos que todo siga medrando para 
poder ver os verdadeiros froitos no futuro. No primeiro equipo decidimos come-
zar en Terceira Futgal desde cero e, xa no primeiro ano, grazas ao esforzo de todo 
o plantel —sobre todo deses nomes con prestixio, que tiñan ofertas de equipos 
doutras categorías como Preferente e renunciaron a grandes soldos por seguir no 
Soneira— conseguimos o ascenso. Esta tempada, na Liga da Costa, partimos 
co obxectivo da permanencia, pero xa ves onde estamos: en postos de play off, 
a poucas xornadas do final. A tempada xa é un auténtico éxito, pase o que pase.

— É unha vida bonita esta, non si? Dá traballo, pero tamén moitas sa-
tisfaccións.
— Si, claro que si. É moito traballo, pero paga a pena. É unha experiencia 
fermosa, sobre todo cando ves o club medrar e á xente ilusionada.

“AGORA O SONEIRA É A ALMA DUN POBO QUE VOLVEU CRER“
O presidente do club, Pepe Pichón, falanos do proxecto que naceu en 2023 e que está a triunfar en Vimianzo.

— Tamén hai equipo feminino. Iso vai pouco a pouco, pero con boa 
dirección, non?
— Si, imos avanzando paso a paso. Empezamos con moitas dificultades, 
pero cunha vontade enorme. Agora xa estamos asentando as bases, e espera-
mos que no futuro siga medrando.

— Sobre o equipo masculino: o ascenso do ano pasado era un obxectivo 
ou chegou como unha sorpresa?
— Era unha ilusión, máis que un obxectivo. Comezamos con humildade, 
con traballo. A plantilla era curta, pero comprometida. Saíron ben as cousas. 
Este ano, como dicía, partimos coa idea de manternos, estar no medio da 
táboa. Agora estamos en zona de privilexio, o cal é unha sorpresa agradable.
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— Están preto do play-off a Primeira Autonómica. Como ves esa posi-
bilidade?
— A dinámica é moi boa. O equipo está animado, xoga ben, con alegría. 
A plantilla está moi unida, con xogadores de diferentes idades pero moita 
implicación. A maioría son da casa. Temos tres capitáns que lideran con 
exemplo. No seu momento, cando o club caeu a Terceira, tiveron ofertas de 
clubs importantes, mesmo de Preferente, e decidiron quedar. Iso di moito.

— E como ves o que queda de tempada?
— Estamos ilusionados. A afección tamén. Se subimos, perfecto. Se non, 
seguimos traballando. A mediados de abril estamos na loita, con partidos im-
portantes por diante, incluso contra o Camariñas. Encarámolos como finais. 
Queremos quedar o máis alto posible e, se se dá a opción do ascenso, dis-
frutala. Estar ás portas da Primeira Autonómica xa é un éxito en si mesmo.

— É unha forma de devolver o Soneira ao lugar que lle corresponde.
— Exacto. Non era o obxectivo marcado, pero había potencial. E estamos 
demostrando que podemos competir cos mellores.
— Como valorades a resposta da masa social?
— Moi positiva. Agora mesmo temos uns 340 socios. Notouse moito o cam-
bio: antes no campo apenas había xente e agora hai un ambiente moi agra-
dable. A creación das categorías base xera vínculo coa veciñanza, e iso nótase 
nos partidos. A xente séntese parte do club.

— A canteira é a base de todo isto?
— Sen dúbida. O ano pasado, no ascenso, tiñamos un cadete e un xuvenil 
como titulares. As lesións obrigaron a confiar nos máis novos, e responderon. 
Este ano seguen no equipo e seguen sendo titulares. Apostamos pola canteira 
e non nos arrepentimos.

— O Soneira vai camiño dos 60 anos. Un club histórico na Costa.
— Así é. É un club que non pode desaparecer. O ano pasado estivemos preto 
de non saír a competir, foi duro. Pero xogadores como Pichi, Alberto Vía, os 
irmáns De la Sierra, Richi... xente de gran nivel que decidiu baixar con nós 
e devolver ao club o seu prestixio. Iso é o que fixo que o proxecto siga vivo.

— E agora hai un proxecto consolidado.
— Queremos que a xente do pobo se identifique co club. Que vexan que hai 
un camiño desde a base ata o primeiro equipo. Que os rapaces vaian progre-
sando e algún día cheguen a vestir a camiseta do Soneira. Esa é a nosa aposta.

— E no apartado económico, como van os apoios?
— Non podemos queixarnos. Presentamos o proxecto ás empresas, gustou-
lles, sobre todo pola aposta pola base. Tivemos moi boa resposta. Fixeron 
falta moitos patrocinadores, porque puxemos a competir oito equipos en 15 
días. Foi unha tolemia, pero saíu ben. Os adestradores fixeron un traballo 
impresionante.

— Pepe, ti xa estabas antes de ser presidente na directiva, non si?
— Si, desde 2020 na presidencia e na directiva desde moito antes. Pero en 
2023 formouse unha nova directiva con xente que xa estivera antes, como 
Eugenio ou Óscar, e outras incorporacións como Ana, Iván, Mari… Todos 
sumaron ilusión e compromiso. E así naceu este proxecto novo, con moita 
forza.

— Para rematar, que mensaxe lle mandarías á xente de Vimianzo e á 
familia do Soneira?
— Moitas grazas a todos por seguir confiando en nós, por vir ao campo, por 
animar sempre. Sentímonos arroupados, mesmo cando xogamos fóra. Hai 
que agradecer tamén moito á xente, que se despraza e nos segue por toda a 
Costa. Iso é o que fai que este club siga vivo. 



42 - CORUÑA SPORT
WWW.JLPUBLICACIONES.COMSONEIRA SD- SENIOR FEMININO

C omezou cun soño. Cunha idea que durante anos sobrevoaba o Municipal, 
nas conversas de vestiario, nas gradas e nas familias do club. O fútbol 

feminino merecía o seu espazo en Vimianzo. E no verán de 2024, o Soneira 
Sociedade Deportiva fixo realidade ese desexo tan agardado: crear o seu pri-
meiro equipo feminino sénior.
Non foi un paso calquera. Foi unha declaración de intencións. Un proxecto 
construído con sentimento, con raíces, coas xogadoras da casa como pro-
tagonistas. Porque este Soneira Feminino está formado integramente por 
rapazas de Vimianzo, agás unha xogadora que tamén pertence á Costa da 
Morte. Fútbol da terra. Fútbol con ADN propio.
Á fronte deste reto está Roland Caamaño, adestrador que entende á per-
fección o fútbol da Costa e o valor de traballar desde abaixo. No campo, 
a capitá Ana Mouzo representa á perfección os valores do equipo: entrega, 
paixón e orgullo polo escudo.
Na súa primeira tempada de competición oficial, o Soneira está a facer un 

papel máis que digno na Terceira División Galega. O equipo ocupa a nove-
na posición con 18 puntos tras vinte e un encontros xogados, por diante de 
equipos con máis traxectoria como o Sporting Zas, o Cerqueda, o A Baña ou 
o Fisterra. Competindo sempre con humildade, pero tamén con ambición.
A nivel táctico, este equipo destaca pola súa solidariedade defensiva, polo 
esforzo constante e pola valentía cando toca atacar. Son un grupo novo, con 
marxe de mellora, pero cunha base sólida de compromiso, identidade e amor 
polas súas cores.
Porén, o verdadeiro triunfo deste equipo non se mide na táboa clasificatoria. 
Está no que representan para o pobo. No exemplo que son para as máis 
pequenas. Na emoción de ver o Municipal convertido nun espazo de igual-
dade, de soños en marcha, de fútbol feito por e para a xente da vila.
O Soneira SD Feminino chegou para quedar. Para seguir medrando. Para 
seguir facendo historia. Porque isto non vai só de fútbol.
Vai de Vimianzo. Vai da Costa.

AS RAPAZAS DE VIMIANZO ESTÁN A FACER HISTORIA
O Soneira crea o seu primeiro equipo feminino e fai realidade un gran soño que levaba tempo xestándose.

ANA MOUZO
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“QUEREMOS QUE AS NENAS POIDAN XOGAR XUNTAS DESDE PEQUENAS“
Ana Mouzo, capitá do equipo feminino do Soneira, fala do nacemento dun proxecto pioneiro en Vimianzo.

Poucas veces un proxecto colle tanto sentido desde o minuto un. Ana, xoga-
dora incansable e voz autorizada do deporte na bisbarra, converteuse sen 

querer na cara visible dun soño colectivo: o primeiro equipo feminino do So-
neira. Cun pé no fútbol sala e outro no campo, coa experiencia da veterana 
e a ilusión dunha nena que empezou xogando cos rapaces en Vimianzo, Ana 
representa a unión entre pasado e futuro. Nesta conversa aberta e sincera, 
fala da súa historia, da familia que é o vestiario, do apoio da vila e dese soño 
compartido de que cada vez máis nenas teñan o seu sitio no fútbol.

— Ana, es a primeira capitá do equipo feminino do Soneira. Un proxec-
to novo e moi necesario, verdade?
 — Si, totalmente. Había moita demanda, sobre todo de nenas nas catego-
rías base, con ganas de xogar ao fútbol. O deporte feminino está medrando 
moito en toda a bisbarra, e o Soneira, que é un club con moita historia, 
sumouse moi ben á iniciativa. A directiva e o coordinador puxéronse mans á 
obra para sacar isto adiante, e eu quixen axudar desde o principio, un pouco 
como directora deportiva, buscando xogadoras. Ao final acabaron conven-
céndome para tamén formar parte como xogadora.
— E non era doado compaxinalo, porque ti xa estabas xogando fútbol 
sala no Fisober, non?
 — Si, por iso ao principio pensei que non sería compatible, pero a verdade é 
que entre amigos e compañeiros do club convencéronme. Ao final animeime 
porque era un proxecto que me ilusionaba.
— E agora estás compaxinando fútbol sala no Fisober e fútbol campo no 
Soneira. Como se leva iso?
 — É duro. Hai que estar ben fisicamente, claro, pero tamén xestionar os 
minutos e os descansos. Teño 33 anos e agora intento aportar máis coa vete-
ranía e coa cabeza que co físico.
— Contanos un pouco da túa traxectoria. Como empezaches?
 — Empecei nas Escolas Municipais de Vimianzo, con sete anos, compar-
tindo vestiario con Pichi Jose e Basti, hoxe base fundamental deste Soneira 
como xogadores e corpo técnico. Había unha actividade chamada prede-
porte e, sempre que tiñamos un descanso, eu ía directa coller o balón. A 
monitora viu que me gustaba e animoume a falar co técnico de deportes. Así 
foi como comecei a entrenar e logo a competir con nenos da miña idade. 

Estiven nas Escolas Municipais ata os doce anos.
— E despois?
 — Pasei polo Viaxes Amarelle, en Santa Comba, e cando tiña catorce anos 
decidiuse montar un equipo na bisbarra. Así naceu o Fisober.
— E en canto ao Soneira, ademais do equipo senior feminino, queredes 
crear base, non?
 — Si, é moi importante que as nenas poidan xogar desde pequenas. Xa hai 
algunhas que están con equipos mixtos no Soneira, e a idea é seguir creando 
categorías: infantil, cadete, etc. A directiva está facendo un gran traballo para 
que isto sexa un proxecto a longo prazo.
— Como é o vestiario do equipo feminino do Soneira?
 — Moi diverso, pero encaixamos moi ben. Temos xogadoras novas, moitas 
sen experiencia, pero tamén veteranas que intentamos axudar en todo. É un 
grupo alegre, con moi bo ambiente, e estou encantada de facer un pouco de 
“pegamento” entre todas.
— Agora mesmo é unha etapa de aprendizaxe, non?
 — Exacto. Queremos que as rapazas se animen, que vexan que poden xogar 
sen vergoña, que teñan referentes preto. Cristina, Cristal e mais eu, as tres 
capitanas, estamos aí para axudar e apoiar.
— E a xente está con vós, polo que contaba tamén Manel.
 — Si, si, totalmente. Sentímonos moi arroupadas. A afección acompáñanos 
sempre, mesmo cando perdemos ou en desprazamentos longos. En Vimian-
zo hai unha paixón polo fútbol impresionante.
— Pódese dicir que é o deporte rei no concello.
 — Sen dúbida. Aquí todo xira arredor do fútbol. Os irmáns das xogadoras 
xogaban no equipo masculino, os amigos tamén... O bar no que nos xunta-
mos sempre ten fútbol na tele. É algo que nos une como comunidade.
— Falando de fútbol sala, confírmase que haberá Mundial feminino. 
 — Si! Era algo moi agardado. Se hai Mundial masculino, tamén debería 
habelo feminino. Temos dereito a estar aí.
— Para rematar, unha mensaxe para a xente e un soño por cumplir.
 — Grazas a todos polo apoio e pola paciencia. Queremos devolvelo mello-
rando cada día no campo. Convidamos a todo o mundo a unirse a esta fami-
lia, tanto no equipo feminino como no masculino. E o meu soño é que este 
proxecto se afiance e poder seguir formando parte del, da maneira que sexa.
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O Soneira vive unha nova etapa histórica coa creación do seu equipo femi-
nino. Roland, veciño de Dumbría e apaixonado do fútbol desde neno, é 

unha das caras visibles deste proxecto. Xunto a Oli, lidera un grupo cheo de 
ilusión, entrega e orgullo local. Nesta entrevista coñecemos a súa historia e o 
que representa este novo capítulo para o club e para a vila.

- Roland, como nace a túa paixón polo fútbol e cando comezas a ades-
trar?
- A paixón polo fútbol vénme desde pequeno, vendo os partidos co meu 
avó, sobre todo do Deportivo. Empecei xogando fútbol sala e logo fútbol 
campo. Nunca pensei que acabaría adestrando, pero deixei de xogar e seguía 
vivindo o fútbol con moita intensidade. Acabei meténdome neste mundo 
por amizade, por estar preto dos equipos. Empecei no Castrelo e logo fun ao 
Soneira, con Manolito, como segundo del. Aquel ano foi incrible: subimos a 
Preferente e chegamos á final da Copa da Costa.

- Estiveches un tempo afastado dos bancos. Que che fixo volver?
- Estiven un tempo parado por falta de tempo, tiña moitas cousas e non 
daba feito. Pero o Soneira volveu contactar comigo para un proxecto moi 
ilusionante: o equipo feminino. Custoume dicir que non, porque é algo moi 
bonito, e decidín volver. Agora estou encantado, compartindo o proxecto 
con Oli. Sentímonos orgullosos de formar parte desta nova etapa.
- Era necesario un equipo feminino no Soneira, non si?
- Totalmente. Na miña anterior etapa xa se notaba a falta dunha base. Agora 
hai unha estrutura moi sólida: desde biberóns ata xuvenís cun nivel moi bo. A 
Costa comezaba a ter equipos femininos e o Soneira tiña que dar ese paso. En-
gadir o feminino era o paso natural. Estamos empezando, pero hai moita ilu-
sión, rapazas moi novas, e tamén outras que guían, como Ana Mouzo, Kenny e 
Uxía Lema que están a facer un traballo espectacular. O futuro pinta moi ben.

- Como é o vestiario do equipo?
- Impresionante. É un grupo moi san, moi unido. Mesmo nas derrotas hai 

SONEIRA SD- SENIOR FEMININO

“ESTE EQUIPO É UN SOÑO QUE NUNCA PENSEI VIVIR“
Roland Caamaño, adestrador do Soneira feminino, fala da súa traxectoria, da creación do equipo e da ilusión 
de formar parte dun proxecto importante no fútbol da Costa da Morte.
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bo ambiente. Lembro unha goleada dura na terceira xornada e, ao rematar, a 
maioría fomos xuntos a tomar algo. Iso fala moito da unión. Esa mentalidade 
é o que máis me gusta deste equipo. Sen esquecer o papel fundamental das 
veteranas, que marcan o camiño para as máis novas. Ana Mouzo, por exem-
plo, é unha referencia dentro e fóra do campo.

- Cal foi o partido máis especial desta tempada?
- Diría que a primeira vitoria. Ver as rapazas celebrar un gol ou un triunfo 
por primeira vez é algo moi emocionante. A maioría nunca xogara ao fútbol, 
e cada logro, por pequeno que sexa, é moi especial.

- E todo cun equipo practicamente formado por xogadoras do concello.
- Si, todas agás unha rapaza que é de Camariñas. O resto son todas de Vimianzo. 
Iso dálle aínda máis valor ao proxecto. É fútbol feito na casa, con xente da casa.

- Hai plans para crear canteira feminina tamén?
- Eso sería o ideal. Dependerá do número de nenas que se animen, pero desde 
aquí aproveito para facer un chamamento: que veñan, que proben. Hai rapazas 
que viñeron case por compromiso e agora son as que máis implicación teñen. 
O fútbol é marabilloso para facer grupo, aprender valores e pasalo ben.

E que desexarías conseguir no Soneira como adestrador do feminino?
- Ver progresar a estas rapazas. Que sigan medrando e que poidan competir 
nun nivel alto. Gustaríame que algún día sintan orgullo por todo o que con-
seguiron xuntas. Sería un soño feito realidade.

Unha mensaxe para a afección?
Só podo dar as grazas. A afección do Soneira volcouse co equipo feminino. 

As entradas son moi boas, incluso superaron ás do masculino nalgún parti-
do. Sentímonos moi apoiadas e queremos devolverlle á xente toda esa enerxía 
en forma de esforzo, traballo e alegría.

- Roland, para rematar, se hai algo máis que queiras engadir é o momen-
to de facelo.
- Darvos as grazas por esta entrevista e por darnos visibilidade. Agardo que 
sigamos facendo moitas máis. Que viva o fútbol… e que viva o Soneira!
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H ai historias que nacen pequenas e acaban converténdose en epopeas. Hai 
proxectos que medran en silencio, con traballo humilde, sen titulares es-

tridentes, pero que rematan por conquistar o respecto de toda unha comar-
ca. Ese é o caso do Soneira SD de fútbol, o equipo que está a escribir unha 
páxina dourada na Liga da Costa —Segunda Futgal— a base de compromi-
so, paixón e moito, moitísimo amor por unhas cores.
Hai pouco máis dun ano, en Vimianzo, sementouse unha idea: crear un 
equipo desde cero na Terceira Futgal. Un soño sen atallos, sen fichaxes estre-
la, sen promesas baleiras. Só un grupo de rapaces da casa, adestradores cunha 
visión clara e directivos que creron que, con corazón e traballo, o fútbol 
podía volver ser unha bandeira de orgullo para o pobo.
A primeira tempada foi unha declaración de intencións. O equipo non só 
competiu, senón que gañou, convenceu e ascendeu. O camiño levou os vi-
mianceses á Liga da Costa, un chanzo máis alto, un reto maior. E aí, lonxe 
de acovardarse, o Soneira estourou.
A falta de poucas xornadas para o final da tempada 2024/25, o equipo está 
instalado nas posicións de play-off a Primeira Futgal. En só dous cursos, pa-
saron de case non existir a soñar de novo en grande. Iso, simplemente, é un 
pequeno milagre. Pero non é froito da casualidade: é froito de adestramentos 
sen luz, de domingos pasados por auga, de sacrificios persoais, de compro-
miso sen condicións.

O cadro, dirixido con maxistral tino por Josiño Abelenda, está formado en 
gran parte por xogadores da vila, xente que sente a camiseta branca como 
unha segunda pel. Este é un equipo que non precisa discursos antes dos par-
tidos: abonda con mirar cara á bancada, onde os veciños, amigos e familiares 
empurran como un xogador máis. O vestiario non é un grupo de futbolistas; 
é unha familia.
A última proba de forza chegou no empate sen goles contra o Muros, un 
choque que deixou a lesión grave de Alberto Vía —fractura de clavícula— 
como un golpe duro ao corazón do equipo. Pero ata nas adversidades, o 
Soneira responde: o club xa mira á base, aos xuvenís e ao cadete Gabri, que 
seguramente terá minutos no treito final do campionato. Porque aquí o rele-
vo non se busca fóra, fórmase dentro.
O escudo, presidido polo Castelo de Vimianzo e rodeado de loureiro, non 
é só unha imaxe: é unha declaración de principios. Representa a fortaleza, o 
arraigamento, a historia viva dun club que non se esquece de onde vén nin 
da terra que defende cada fin de semana.
O que está a conseguir este grupo non se mide só en puntos nin en clasi-
ficacións. Están a devolverlle a Vimianzo un sentimento de pertenza, unha 
ilusión colectiva. Están a demostrar que o fútbol de verdade, o fútbol co que 
medramos, aínda existe, e vístese de branco. Se hai xustiza neste deporte, o 
Soneira SD xogará a promoción. Se hai corazón, xa gañaron hai tempo.

SONEIRA SD: FÚTBOL, ORGULLO E CORAZÓN NA LIGA DA COSTA
O equipo de Vimianzo está a facer outra tempada de matrícula de honra e xa soña cun novo ascenso.

PICHI
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Hai nomes que se confunden coa historia dun club. Adrián Lema “Pichi” é 
un deles no Soneira. Leva 16 anos defendendo unha camisola que sente 

como propia, e faino agora nun dos momentos máis especiais que lembra: cun 
proxecto novo, ilusionante, que naceu desde a base e que non para de medrar. 
A paixón, o compromiso e a identidade local son os piares dun equipo que xa 
está facendo historia. En pleno sprint final da tempada, o capi abre as portas 
do vestiario e do corazón para contar como se constrúe un soño entre amigos, 
veciños e moito amor pola terra.

- Adri, cantas tempadas levas no Soneira e como foi a túa traxectoria no 
mundo do fútbol?
- No Soneira deben ser xa uns 16 anos. Empecei no Camariñas e despois xa 
estiven xogando tres tempadas de xuvenil no Soneira. Pasei polo Cerceda un 
ano, medio ano no Silva en Primeira Rexional e logo volvín para o Soneira. 
Desde entón, estuvimos entre cinco ou seis anos en Preferente e o resto en 
Primeira Rexional.
O ano pasado comezachedes un proxecto desde cero que xa deu os seus 
froitos. Como o viviches?
- Si, foi un cambio radical. Entrou unha nova directiva, algúns seguiron da 
anterior, e están dándolle ao club a estabilidade que precisaba. Ascendemos na 
primeira tempada, que era o obxectivo. E agora, en Segunda, estamos en pos-
tos de play off. Se conseguimos quedar subcampións ou xogar as eliminatorias, 
creo que podemos estar moi contentos.
- Falas dun proxecto ilusionante, que tamén mira cara ao futuro, non si?
- O club volveu formar todas as categorías de base —benxamíns, alevíns…— 
que antes levaba o Concello. Agora todos os rapaces xogan co nome do Sonei-
ra, e iso crea vínculo, crea familia. Os nenos véñennos ver, séntense parte do 
club, e iso nótase na afección e no ambiente.
- Dicía Manel que ata aumentou a afluencia, mesmo fóra da casa.
- Si, cambiou moito. Antes, en Primeira, había desprazamentos longos que 
non facilitaban que a xente se desprazase. Agora xogamos máis preto: Camari-
ñas, Baio, Ponte do Porto... Iso anímalles a vir.
- Falemos do vestiario desta tempada. Como é o grupo?
- Seguimos co mesmo núcleo do ano pasado, desde o adestrador ata os xo-

gadores. Algúns deixaron o fútbol, pero os que quixeron seguir, aquí están. 
Fichamos catro ou cinco xogadores novos que se adaptaron moi ben. A com-
binación entre xente nova e veterana está funcionando.
- Hai esa mestura de experiencia e xuventude polo que dis.
- Si, xa somos catro ou cinco que pasamos dos 30 anos. E despois temos moita 
xente nova, entre 20 e 25 anos, que che dá ese ímpetu, esa enerxía que se nota 
moito no campo.
- Como chega o equipo a este tramo final de tempada?
- Con moita ilusión. Estamos en postos de play off a falta de poucas xorna-
das. Estamos intentando recuperar xogadores lesionados, que seguro nos van 
axudar. Se quedamos segundos, sería a guinda do pastel. Levo vivido moito no 
Soneira, pero isto sería das cousas máis bonitas.
- E despois, se entrades na promoción, a por todas, non?
- Claro. Se conseguimos quedar entre os tres primeiros, temos que ir á fase de 
ascenso coa idea de competir, de disfrutar e de tentar ascender. Por que non?
- Como estás vendo a Liga da Costa 2024-2025?
- Xa o dicía antes de empezar: está sendo unha liga moi bonita. Está o Baio, 
o Xallas que subiu con nós, Porteño, Camariñas… Todos da contorna, todos 
nos coñecemos. Hai esa rivalidade clásica da Costa que segue moi viva. É do 
máis bonito que hai no fútbol da terra.
— Mesmo ten repercusión máis alá, na propia Radio Galega. Que ten a 
Liga da Costa que a fai tan especial?
- Eu creo que é a xente. Afección, clubs, xogadores… O fútbol é unha parte da 
vida aquí. O luns tomas un café e todo o mundo che pregunta polo partido. 
É como se fóramos de Primeira. Sobe unha nova en Facebook e espállase pola 
Costa como a pólvora.
- Para rematar, un mensaxe para a afección.
- Que sigan vindo, que traian os nenos, que lles transmitan esa paixón polo 
fútbol e polo Soneira. Que canten, que animen e que sigan facendo deste club 
unha familia.
- Se nos deixamos algo, tes a palabra para poñer ti o punto final a entre-
vista.
- Só agradecer á directiva, que está facendo un traballo enorme. Dándolle ao 
club estabilidade. Son moitos anos aquí e estou orgulloso de todo o vivido.

PICHI: “O DO ANO PASADO FOI UN CAMBIO RADICAL, PERO MOI ILUSIONANTE“
O capi e referencia e testemuña do novo proxecto, leva media vida vinculado ao Soneira e soña en grande.  
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Dende os seus primeiros pasos nos bancos do Xallas ata coller as rendas do 
Soneira SD, José Manuel Abelenda “Josiño” foi tecendo unha vida mar-

cada pola entrega e a paixón polo fútbol. Ao fronte dun proxecto levantado 
desde os alicerces, con xogadores da casa e un sentimento de pertenza que 
non para de medrar, o técnico de Coristanco repasa a súa traxectoria, analiza 
o presente do club e comparte a ilusión dun vestiario enteiro e un pobo por 
pelexar polo ascenso.

- Josiño, cóntanos un pouco a túa traxectoria no mundo do fútbol, desde 
que comezaches nos bancos ata chegar a esta tempada 2024-2025.
- “Pois comecei como adestrador tras unha lesión que me obrigou a deixar de 
xogar ao fútbol cedo. A primeira oportunidade chegou da man de Manuel Co-
rredoira no Xallas, fai xa 14 anos, como segundo adestrador. Ao mesmo tempo 
comecei os cursos de adestrador e fun pasando por diferentes categorías base 
en distintos clubes: fútbol 8, infantil, cadete... ata chegar ao cadete de Div. de 

“O SOÑO E LEVAR AO SONEIRA A ONDE SEMPRE DEBEU ESTAR“
Josiño Abelenda, adestador do primeiro equipo, analiza a construcción dun proxecto con identidade propia.

Honra hai uns 5 anos, amais de ser seleccionador da Costa sub 13 durante 3 
tempadas, compaxinando como coordinador durante diferente etapas”.

- Foi a famosa xeración gañadora do cadete de Liga Galega do Xallas?
- “Non exactamente. Esa xeración foi adestrada por Santi Casal eu estiven só 
un ano no cadete Galega cos nenos de primeiro ano desa xeración, e despois 
pasei a ser coordinador do club durante tres anos máis.

- E despois dese paso?
- “Estiven catro anos no Xallas e seis no Bergantiños. En Carballo comecei 
tamén como adestrador na categoría cadete e tamén en Liga Galega, da man 
de David Iglesias e Borja como coordinadores. Cando Borja marcha, paso a 
ocupar o seu posto como coordinador do fútbol 11”.

- E nesa etapa segues como adestrador?
- “Si, ao ano seguinte adestro ao cadete de División de Honra. Despois paso ao 
Xuvenil B, en Primeira Autonómica, e logo paso dúas tempadas máis á parte 
administrativa como coordinador e levando a metodoloxía do fútbol 11. Aín-
da así, por necesidades do club, acabo botando unha man no xuvenil de Liga 
Nacional durante algúns partidos”.

E deixas o Bergantiños...
“Si, fai dúas tempadas decidín parar. Tiña ganas dun descanso. Pero Manel, 
amigo de sempre e director deportivo aquí no Soneira SD, chamoume para 
falar dun proxecto en Primeira Autonómica. Naquel momento non podía por 
temas persoais e axudei a buscar adestrador. Logo fálame da idea de crear unha 
base, unhas escolas nun sitio onde nunca houbo Escolas F-8. E iso interesou-
me e ilusionoume moito. Ao final, cando o club baixa a Terceira Autonómica, 
pídenme que axude e así empezo neste proxecto tamén como adestrador do 
senior e coordinador do fútbol base nese intre”.

- E no primeiro ano, ascenso directo, non?
“Foi un éxito rotundo. Collémolo desde abaixo, cun equipo totalmente local. 
Agradezo moitísimo o compromiso dos xogadores, sobre todo daqueles que 
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decidiron quedar cando o club estaba a piques de desaparecer. Fixeron un gran 
esforzo, a pesar de ter ofertas doutros clubes. Houbo tamén xente da contorna 
e mesmo xogadores que levaban anos sen competir que ante as dificultades do 
club sumáronse o proxecto. O club foi quen de facer un equipo practicamente 
en dúas semanas”.

- E a creación da base?
“Ese foi un dos retos máis grandes. En varias semanas creamos desde biberóns 
ata xuvenís, ainda que nalgún momento parecía unha tolemia, pois non dispo-
ñíamos de tempo para traballar a creación das novas Escolas e dárlle forma ao 
novo proxecto do senior, xa que os prazos remataban. Ao final todo saleu ben 
grazas ao gran traballo e implicación de todos e todas, desde o director depor-
tivo pasando por todos os adestradores, equipo de coordinación e directiva”.

E a nivel de corpo técnico, quen che acompaña nesta aventura?
“Pois acompáñame Totó, que para min é moito máis que un segundo ades-
trador: é familia, é o compañeiro ideal. Fiel, traballador, aguántame nos días 
de derrota, nos días de problemas persoais... Falamos a diario moitas horas e 
compartimos todo. Quero destacar que el é o 50% de todo o bo que facemos 
cada semana. É unha persoa vital no meu día a día e gustaríame que quedase 
ben claro o importante que é para este proxecto”.

Este ano o equipo está aínda mellor, non?
“Si. O obxectivo era manterse e consolidarse na categoría con xente da casa 
e dándolle a oportunidade de promocionar aos xogadores da base. Ese era o 
obxectivo inicial, pero co paso das xornadas fomos achegándonos aos postos 
de fase de ascenso. Agora mesmo non podemos agocharnos, o obxectivo é 
meterse na fase e disfrutala coa nosa afección. Aínda así, de non meternos na 
fase cumpriríamos con creces os propósitos marcados para esta tempada no 
inicio da mesma”.

A afección tamén está a responder.
“Si, moitísimo. Despois de anos sen apenas xente no campo, agora temos 
xogadores da zona, da base, o equipo feminino que apoia sempre... Saír cada 
fin de semana ao Municipal é un orgullo. Incluso cando xogamos fóra, via-
xan 40 ou 50 persoas”.

Como ves ao equipo para esta fase final?
“Chegamos con moitas baixas e algunhas moi importantes para o equipo, pero 
os xogadores están sorprendéndome. Hai moita xente que, aínda que non xo-

gue os minutos que merecería polo compromiso demostrado na semana de 
traballo, adestra sempre con moita intensidade e profesionalidade. A calidade 
dos adestramentos é altísima. É unha familia con sentido de pertenza e com-
promiso como poucas veces vin”.

- E o nivel da Liga da Costa?
- “A Liga da Costa non é só Segunda Rexional. Hai algo especial: rivalidades, 
ambiente, repercusión... Hai xogadores de nivel Preferente que prefiren estar 
aquí, iso xa é unha demostración do que é e o que significa a Liga da Costa. É 
unha liga moi igualada, con equipos moi competitivos. A única diferenza real 
con outras ligas é o número de días de adestramentos, debido ás distancias e os 
traballos dos xogadores”.

- Para rematar, Josiño, un soño por cumprir e unha mensaxe ilusionante 
para a afección.
- “O meu soño é claro: levar esta xeración e este club de volta á categoría onde 
sempre deberon estar, a Primeira Autonómica. Vou deixar todo o que teña para 
lograr este primeiro paso, logo xa se encargarán as novas xeacións de levar ao 
equipo e o clube o máis alto que poidan.  Á afección, só pedirlle que confíe e 
nos apoie ata o último minuto. Se non se consegue, non será por falta de en-
trega. Decirlles que tanto xogadores como o propio corpo técnico porán todo 
da súa parte para pelexar polo obxectivo final. Necesitámolos cada domingo no 
Municipal. O sentimento de pertenza ao Soneira SD é o que nos fai diferentes, 
e queremos que o vivan connosco ata o final”.



SONEIRA SD 
EQUIPOS TEMPADA 2024/2025

EQUIPO ALEVÍN

EQUIPO BENXAMÍN



EQUIPO BIBERÓN EQUIPO CADETE

EQUIPO SENIOR EQUIPO XUVENIL

EQUIPO FEMININO EQUIPO INFANTIL
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Desde hai dous anos, o Soneira SD está inmerso nunha transformación que 
vai máis alá do deportivo. A través do impulso das escolas de fútbol base, a 

creación dun equipo feminino e a implicación de toda a comunidade, o club 
de Vimianzo busca recuperar o seu lugar nas competicións e, sobre todo, 
volver a conectar co seu pobo. Falamos con Jose de la Sierra, coordinador de-
portivo da entidade e un dos principais impulsores deste novo proxecto, que 
nos conta como foi este proceso e os soños que aínda quedan por cumprir.

— Jose, para comezar: cóntanos un pouco sobre o proxecto do Soneira. 
Queredes facer medrar o club a través da canteira, non?
— Si, efectivamente. Hai dous anos comezamos coas escolas, e decidimos 

que o club tiña que coller outra dirección. Levaba preto de 20 anos entre 
Primeira Autonómica e Preferente, pero buscabamos un cambio. A idea era 
crecer desde abaixo, desde os máis pequenos —desde nenos de dous ou tres 
anos— ata o equipo senior. Queremos crear ese sentimento de pertenza, 
involucrar máis á xente do pobo. Este ano, ademais, puxemos en marcha o 
equipo feminino.

— O primeiro equipo masculino partía desde cero, pero xa está de volta 
na Liga da Costa.
— Si. Tiñamos unha boa base de xogadores da casa que xa levaban anos 
competindo en categorías superiores. A maioría decidiu quedar, e xunto con 

“QUEREMOS MEDRAR DESDE A BASE E QUE A XENTE SE IDENTIFIQUE CO CLUB“
Jose de la Sierra, coordinador deportivo do Soneira, está moi ledo co crecemento fulgurante da entidade.
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xuvenís e rapaces do pobo que estaban noutros equipos, conseguimos formar 
unha plantilla nova. O obxectivo era claro: regresar á Liga da Costa canto 
antes, e conseguimos logralo na primeira tempada.

— E co cambio que impulsastes, o futuro do club semella asegurado.
— Desde o principio tivemos unha resposta moi boa por parte dos nenos. 
Aínda que competir non é o primordial, tamén é importante para o futuro 
do club. Agora mesmo o equipo senior está segundo, o xuvenil é líder, o 
cadete tamén está arriba... e cada mes se apuntan máis nenos. Hai un crece-
mento constante.

— Na Costa da Morte o fútbol sempre se vive con moita paixón. En Vi-
mianzo tamén se nota ese ambiente especial, non?
— Si, sen dúbida. O fútbol é un deporte moi presente en toda a comarca e 
en Vimianzo tamén ten unha gran función social. Aquí a xente apoia desde 
moi pequena, e iso nótase moito. O Soneira sempre tivo moito tirón, e agora 
aínda máis.

— Falemos do equipo feminino. Xa hai rapazas que poden vestir a ca-
miseta do seu pobo.
— Si. A principios da tempada pasada xa falabamos da idea de crear un 
equipo feminino. A resposta foi moi boa. Comezamos con 25 ou 30 rapazas 
adestrando, e a maioría continúa. Agora adestran 20 ou 25 rapazas con regu-
laridade, e están moi implicadas.

— Canto tempo levas ti vinculado ao Soneira?
— Empecei en idade infantil. Logo pasei ao cadete, estiven unha tempada 
no Porteño, catro en Camariñas, e despois volvín. Levo uns 16 anos xogan-
do. Agora tamén exerzo de coordinador e adestrador na base.

— Que prefires: xogar ou adestrar? Coordinar ou xogar?
— O máis bonito do fútbol é xogar, iso está claro. Pero tamén me gusta moi-
to adestrar. Sempre tiña na cabeza deixar de xogar cedo para centrarme neso, 
pero un adestrador díxome que xogase ata telo moi claro, porque eses anos 
son os que máis se desfrutan. Este ano decidín centrarme na coordinación e 
no adestramento, e tamén ter algo máis de tempo para min.

— Coordinar un club con tantos equipos debe ser complicado.
— Sobre todo ao principio da tempada, cando hai que organizar equi-
pos, adestradores, fichas... É moito traballo. Pero tamén é algo que me 
gusta. E, aínda que eu sexa o coordinador, teño moitísima axuda: dos 

adestradores, da directiva e mesmo de xente sen cargo oficial, pero que 
está aí botando unha man.

— Tes algún soño por cumprir co Soneira?
— Gustaríame ver algún equipo de base competindo nunha categoría su-
perior. E tamén crear máis equipos femininos, non quedarnos só co senior. 
Hai interese, hai ganas, e pouco a pouco gustaríanos ter máis nenas no club 
e formar máis equipos.

— Agora as nenas compiten en mixto, verdade?
— Si, en fútbol 8 compiten mixto ata a categoría infantil. Sería moi bonito 
ter un equipo infantil feminino propio dentro de uns anos.

— Para rematar, algunha cousa máis que queiras destacar?
— Si. Agora hai moitísima máis xente no campo de fútbol, tanto nos par-
tidos do masculino como do feminino, e mesmo nas categorías inferiores. 
Houbo anos nos que a xente estaba máis desconectada, pero agora volveu. 
Iso é reflexo de que se están facendo as cousas ben e de que a xente se sente 
identificada co Soneira.
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este OAR Coruña es otra historia. Es orgullo, es compromiso, es ambición. 
El Attica 21 Hotels OAR Coruña ha conquistado el título del Grupo A 

de Primera Nacional con tres jornadas aún por disputar. Pero no es solo un 
campeonato: es la confirmación de que este equipo está preparado para algo 
grande. Muy grande.
El pasado fin de semana, el pabellón San Francisco Javier estalló. Tras derro-
tar al Ciudad de Taraconte, el OAR certificó una temporada perfecta. Por-
que no es solo que estén en la fase de ascenso por cuarto año consecutivo: es 
que llegan como campeones, en un curso en el que llegaron a acumular una 
racha imparable de 17 victorias seguidas y más de tres meses sin perder. No 
hay palabras suficientes para describir lo que están haciendo. Tan solo han 
cedido cinco puntos en todo el curso, ninguno como local.
Este grupo no se formó por casualidad. Detrás hay un trabajo silencioso, 

una apuesta valiente. El pasado verano todo cambió: nueva directiva, nuevo 
cuerpo técnico, diez fichajes. Muchos dudaban, hoy nadie lo hace. El presi-
dente Carlos Resch y el director deportivo Jacobo Novoa construyeron un 
proyecto con una idea clara: llevar al OAR de vuelta al lugar que merece. Y 
vaya si lo están logrando.
En la pista, el alma del equipo tiene nombre propio: Diego Martínez. Ca-
pitán, referente, líder. A su lado, un grupo de jugadores que creen, que se 
sacrifican, que disfrutan. Y una afición que empuja como nunca. Y es que 
este OAR no está solo, sino que lleva detrás a toda una ciudad.
Ahora llega lo más difícil, pero también lo más bonito. La fase de ascenso 
espera, y esta vez el OAR llega con todo: juego, fe y corazón. Quieren hacer 
historia y A Coruña sueña con ellos. Porque este equipo no solo gana, este 
equipo enamora.

EL ATTICA 21 HOTELS HIZO HISTORIA Y A CORUÑA SUEÑA EN GRANDE
El conjunto de Nando González ya es campeón de la fase regular y ahora irá a por el ascenso a DH Plata. 
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El Polideportivo del Ventorrillo fue escenario del primer partido de la Liga 
Provincial Femenina de hockey sala, en el que Escola HC y Athletic Coru-

ña protagonizaron un trepidante empate (3-3) que deja buenas sensaciones 
para ambos equipos en el inicio de la competición.
El conjunto amarillo, que afronta esta nueva temporada con un equipo joven 
y con mucho talento, se mostró sólido y competitivo ante un Athletic  que 
también ofreció un alto nivel, con una Paula Vázquez especialmente inspira-
da: la jugadora firmó los tres tantos de su equipo y dejó claro que está entre 
las mejores del campeonato.
Por parte de Escola, los goles llevaron el nombre de Vera Carmoega, Aroa 
Vidal y Martina González, en un choque que tuvo emoción, ritmo y alterna-
tivas en el marcador. Ambas entidades dejaron claro que serán rivales difíciles 
de batir, mostrando carácter y ambición desde el primer minuto.
El encuentro, dirigido por los colegiados Alberto Rey y Aldán Longueira, sir-
vió también para poner en valor el nivel creciente del hockey sala femenino 
en la provincia de A Coruña, que sigue ganando protagonismo y seguidores 
en cada temporada.

FICHA TÉCNICA DEL PARTIDO
Escola HC: Marta Caramés (portera), Vera Carmoega, Aroha Suárez, He-
lena Varela, Aroa Santos, Abril Alvedro, Natalia Pardo, Martina González, 
Aroa Vidal e Icia Santos.

Athletic Coruña: Ámbar Sittig, Camino Vilanova, Uxía Ylla, Covadonga 
Ylla, Valentina Fernández, Julieta Fernández, Paula Vázquez y Paula Sán-
chez.

Goleadoras: Por Escola HC: Vera Carmoega, Aroa Vidal y Martina Gonzá-
lez. Por el Athletic Coruña: Paula Vázquez (3).

Árbitros: Alberto Rey y Aldán Longueira.
Con este resultado, ambos equipos suman su primer punto en una liga que 
promete máxima igualdad desde el inicio. La próxima jornada será clave para 
confirmar sensaciones y comenzar a perfilar las posiciones de cabeza.

ESCOLA HC Y ATHLETIC CORUÑA EMPATAN EN EL DEBUT
La gran protagonista del duelo fue sin duda Paula Vázquez, autora de los tres tantos de las suyas. 
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el sueño del Leyma Básquet Coruña de asentarse en la élite del baloncesto 
español ha chocado con la dura realidad de la Liga Endesa. A falta de siete 

jornadas para el cierre de la temporada, el conjunto herculino está virtual-
mente descendido, en un año que debía ser histórico pero que terminará con 
un sabor amargo.
El equipo no ha conseguido encontrar su sitio en una categoría tan exigente 
como la ACB. A pesar de un proyecto basado en la continuidad —muchos 
de los jugadores que lograron el ascenso siguen en la plantilla—, los resulta-
dos no han acompañado. El conjunto dirigido por Diego Epifanio apenas ha 
logrado sumar cinco victorias y ocupa el farolillo rojo de la tabla.
El futuro inmediato del club ya empieza a plantear muchas incógnitas. La 
continuidad del propio Epifanio está en duda. Aunque el técnico ha mos-
trado siempre compromiso y profesionalidad, las críticas —algunas incluso 
personales— podrían marcar su salida. Sus recientes declaraciones dejan en-
trever el desgaste emocional de una temporada tan complicada.
Tampoco está clara la línea a seguir en la confección del nuevo proyecto. 

¿Repetir la apuesta por la continuidad, con una plantilla que ya demostró 
nivel en LEB Oro? ¿O romper con el pasado reciente y empezar casi de cero? 
La directiva tendrá que decidir si confiar en los cimientos del ascenso o si es 
momento de una reconstrucción profunda.
Jugadores como Beqa Burjanadze ya han mostrado públicamente su decep-
ción. “Duele más porque no queríamos que el ascenso quedase como un 
simple recuerdo bonito”, confesaba recientemente. Y es que más allá de lo 
deportivo, el golpe emocional del descenso puede dejar secuelas.
Además, el club deberá hacer frente a exigencias económicas importantes. 
Aunque el descenso parece inevitable, se espera una ampliación de capital 
para cumplir con las obligaciones marcadas por el Consejo Superior de 
Deportes.
Ahora, más que nunca, el Leyma necesita recuperar su identidad, apoyarse 
en su afición y trazar un camino firme para volver. Porque si algo ha que-
dado claro en esta temporada es que A Coruña quiere y merece baloncesto 
de primer nivel.

LEYMA CORUÑA: EL SABOR AMARGO DEL DEBUT EN ACB
El conjunto naranja está prácticamente descendido con siete jornadas todavía por disputarse.
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CONSTRUCCIONES Y REFORMAS



60 - CORUÑA SPORT
WWW.JLPUBLICACIONES.COM

Hay victorias que se consiguen al ataque, con el pie a fondo y la adrenalina 
por bandera. Otras, en cambio, se fraguan con la serenidad de quien conoce 

el oficio y espera su momento como el artesano que pule cada detalle. Así fue 
el triunfo de Dani Berdomás en el XXXIX Rally Berberecho de Noia: una obra 
construida desde la inteligencia, la regularidad y el temple.
El piloto coruñés, acompañado por su inseparable copiloto Brais Mirón, lideró 
desde el primer kilómetro en el tramo urbano del viernes, y no soltó el timón 
hasta el último metro del sábado. No necesitó de alardes: su ritmo fue constan-
te, calculado, casi meditativo, como si cada curva hubiese sido ensayada en su 
mente mucho antes de ser pisada por las ruedas de su vehículo.
Pero todo relato de superación lleva consigo la sombra del drama. El abandono 
de Víctor Senra, principal favorito y eterno dominador del campeonato, dejó 
la puerta entreabierta. Y Berdomás, sin estridencias ni aspavientos, la cruzó 
con elegancia. No fue una victoria regalada, sino la culminación de un trabajo 
que lleva años amasándose en silencio.

Lo de Noia no es un destello aislado. En septiembre, Berdomás ya había sa-
boreado la gloria en el Rally Ourense-Ribeira Sacra. En octubre, repitió en el 
San Froilán de Lugo. Su nombre empieza a escribirse con letras firmes entre 
los grandes del rally gallego. Y lo hace con un estilo propio: sobrio, eficaz, sin 
necesidad de acaparar focos.
Dani Berdomás no corre sólo contra el crono. Corre también contra la impa-
ciencia, contra la tentación de la gloria fugaz. Corre para construir algo más 
grande: una carrera cimentada en la constancia, el respeto por el volante y el 
amor por los tramos de su tierra.
Su victoria en Noia no es simplemente una muesca más en el palmarés. Es una 
declaración de intenciones. Es la confirmación de que, cuando el talento se 
une con la paciencia, incluso las leyendas como Senra pueden ser desbancadas.
Y en esta Galicia de curvas imposibles y asfalto imprevisible, Dani Berdomás 
ya no es una promesa. Es presente y además lo es demostrándolo, sin dejar 
lugar a la duda.

DANI BERDOMÁS: EL ARTE DE LA CONSTANCIA
El piloto coruñés firmó una victoria de caracter y temple en el Rally Berberecho de Noia.

MOTOR- CAMPEONATO DE GALICIA DE RALLYES
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El piloto gallego Jorge Cagiao no ha podido empezar me-
jor la temporada 2025 del Campeonato de España de 

Rallyes de Asfalto (CERA- RECALVI). El de Narón se im-
puso con muchísima autoridad en el Rallye La Llana, pri-
mera prueba del calendario, dejando claro que este año va 
con todo a por el título.
Acompañado una vez más por su inseparable copiloto Ja-
vier Martínez, Cagiao llevó al límite el flamante Alpine 
A110 GT+, que debutaba oficialmente en esta prueba. El 
dúo gallego no dio opción: se adjudicó seis de los diez tra-
mos cronometrados y marcó un ritmo demoledor desde el 
inicio hasta el final.
En las rápidas y técnicas carreteras de la provincia de Giro-
na, Cagiao y Martínez completaron los 123,6 kilómetros 
cronometrados con un tiempo total de 1:15:35.8, aventa-
jando en 29,2 segundos al canario Enrique Cruz, que es-
trenaba el Toyota GR Yaris Rally2 junto a Yeray Mujica. El 
podio lo completó otra dupla gallega, la formada por Dani 
Berdomás y Brais Mirón (Hyundai i20N Rally2), a 1:48.4 
de los líderes.
Más allá del resultado, el Rallye La Llana deja un mensaje 
claro: el Alpine Recalvi Rally Team está más que preparado. 
El nuevo Alpine, desarrollado por Signatech (preparador 
oficial de Alpine Racing), ofreció un rendimiento excelente 
en su estreno sobre el asfalto español.
Con esta victoria, Jorge Cagiao se coloca al frente de la cla-
sificación general con 35 puntos, seguido de cerca por Cruz 
(30) y Berdomás (27). La próxima cita será el Rally Villa 
de Adeje, los días 2 y 3 de mayo, donde el naronés busca-
rá mantener la dinámica y ampliar su ventaja al frente del 
campeonato.
El nombre de Jorge Cagiao llevaba tiempo sonando con 
fuerza en el panorama nacional, pero este arranque de tem-
porada confirma lo que muchos intuían: Galicia tiene un 
firme candidato al trono del asfalto español.

CAGIAO ARRANCÓ EL NACIONAL DE ASFALTO CON PASO FIRME 
El CERA dio inicio con el Rally La Llana y el piloto de Narón no dio opción con el Alpine A110 GT+.

MOTOR- CAMPEONATO DE ESPAÑA DE RALLYES DE ASFALTO
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MOVIMIENTO CONSCIENTE: EL CAMINO HACIA EL BIENESTAR INTEGRAL
Descubre cómo la actividad física consciente transforma tu cuerpo y mente para una vida más saludable y plena

En un mundo donde el estrés y el sedentarismo son comunes, encontrar un 
equilibrio entre el cuerpo y la mente se ha vuelto esencial. La práctica del 

movimiento consciente, que integra ejercicio físico con atención plena, ofrece 
una ruta efectiva hacia el bienestar integral. Este enfoque no solo mejora la 
condición física, sino que también promueve la salud mental y emocional.

¿Qué es el Movimiento Consciente?
El movimiento consciente implica realizar actividades físicas prestando aten-
ción plena a cada movimiento, respiración y sensación corporal. A diferencia 
del ejercicio tradicional, donde la mente puede divagar, esta práctica fomenta 
una conexión profunda entre cuerpo y mente. Ejemplos incluyen yoga, tai 
chi, pilates y caminatas meditativas. 

Beneficios para el Cuerpo
• Mejora la postura y la flexibilidad: Al estar atentos a la alineación corpo-

ral, se corrigen hábitos posturales inadecuados. 
• Aumenta la fuerza y el equilibrio: Movimientos controlados fortalecen 

músculos estabilizadores y mejoran la coordinación. 
• Reduce el riesgo de lesiones: La conciencia corporal ayuda a evitar movi-

mientos bruscos o incorrectos.

Beneficios para la Mente
• Disminuye el estrés y la ansiedad: La atención plena durante el ejercicio 

calma la mente y reduce pensamientos negativos. 
• Mejora la concentración: Focalizarse en el presente aumenta la capacidad 

de atención en otras áreas de la vida. 
• Fomenta la autoaceptación: Al conectar con el cuerpo sin juzgar, se culti-

va una actitud más compasiva hacia uno mismo.

Cómo Incorporarlo en tu Rutina
1. Empieza con sesiones cortas: Dedica 10-15 minutos diarios a prácticas 

como yoga o caminatas conscientes. 
2. Elige un entorno tranquilo: Un espacio sin distracciones facilita la 

concentración. 

3. Escucha a tu cuerpo: Presta atención a las señales corporales y ajusta la 
intensidad según tus necesidades. 

4. Sé constante: La regularidad es clave para experimentar los beneficios a 
largo plazo.

Integrar el movimiento consciente en tu vida diaria puede ser un cambio 
transformador hacia un bienestar integral. Al unir cuerpo y mente en cada 
actividad física, no solo mejoras tu salud física, sino que también cultivas 
una mente más tranquila y enfocada. Empieza hoy y descubre el impacto 
positivo que puede tener en tu vida.






